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ZAPISNIK 
 
sa 7. sjednice Skupštine Istarske županije, održane 27.011.2017. godine (ponedjeljak), 
u dvorani ISTRA Spomen doma u Pazinu 
 
 Sjednicu je u  11,05 sati otvorio VALTER DRANDIĆ, predsjednik Skupštine Istarske 

županije ( IDS-HNS-ISU-IP-HSLS-ZELENI), koji je sjednici i predsjedavao. 

 Srdačno  pozdravlja  sve prisutne i zahvaljuje na odazivu. 

 Konstatira da je prisutna većina  vijećnica i vijećnika, tako da Skupština može 
raspravljati i donositi sve pravovaljane odluke.  

 Pozdravlja Istarskog župana  Valtera Flega sa zamjenicama i zamjenikom Župana, 
sve pročelnice i pročelnike upravnih odjela i ostale suradnike,  predstavnike sredstava 
javnog informiranja i sve ostale prisutne goste. 

 
PRISUTNI – ODSUTNI: 
 
 

 IŽ.7.sjed. 27.11.2017. PRISUTNI – ODSUTNI  

R. 
Br. 

VIJEĆNIK LISTA PRIMJEDBE 

1. Valter Drandić IDS – HNS – ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

2. Eliana Barbo IDS – HNS – ISU-PIP – HSLS – Zeleni . 

3. Zvonko Liović IDS – HNS – ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

4. Cinzia Počeko Kranjec IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

5. Eleonora Kotiga Vaš IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

6. Vili Rosanda IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

7. Marija Kadoić Balaško IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

8.  Tedi Chiavalon IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

9. Suzana Ladavac IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

10. Nevia Poropat IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

11. Josip-Anton Rupnik IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

12. Vedrana Gregorović Hrvatin IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

13. Petar Macura IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

14.  Vladimir Buršić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

15. Zdenko Pliško IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

16. Jasna Bolić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

17. Miloš Bajić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

18. Tamara Brussich IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

19. Frančesko Andreja IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

20.  Bruno Stermotić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

21. Sandro Jurman IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

22. Robert Velenik IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni Odsutan (O) 

23. Irena Peruško IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

24. Boris Rogić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

25. Davor Komar IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

26. Vanda Poropat IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

27. Marino Baldini SDP – HSU - SDSS  

28. Ljerka Peruško SDP – HSU - SDSS  

29. Radovan Cvek SDP – HSU - SDSS  

30. dr.sc. Sanja Radolović SDP – HSU - SDSS  

31. Milio Bulić SDP – HSU - SDSS  
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OSTALI PRISUTNI : 
Mr. sc VALTER FLEGO, župan Istarske  županije 
GIUSEPPINA RAJKO, zamjenica  Župana IŽ 
FABRIZIO RADIN, zamjenik Župana IŽ  
VALERIO DRANDIĆ, pročelnik Upravnog odjela za talijansku nacionalnu zajednicu i  druge 

etničke manjine IŽ,  
VESNA IVANČIĆ, tajnica  Skupštine  Istarske  županije 
MELITA FERENČIĆ,  pomoćnica tajnice Skupštine Istarske  županije 
IVAN KLARIĆ, voditelj zapisnika, 
SLAVICA BENČIĆ KIRAC, Upravni odjel za  financije i proračun IŽ, 
JOSIP ZIDARIĆ,  pročelnik Upravnog odjela za održivi  razvoj IŽ, 
LORENA BRGIĆ, mr. sc., v.d. pročelnice za  gospodarstvo IŽ, 
MILAN ANTOLOVIĆ, pročelnik Upravnog odjela za poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, 

ribarstvo i vodoprivredu IŽ , 
VESNA PAVLETIĆ, v.d. po ovlaštenju Župana, pročelnica Upravnog odjela za 

decentralizaciju, lokalnu i područnu (regionalnu) samoupravu, protorno uređenje i 
gradnju IŽ, 

SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela za  zdravstvo i socijalnu  skrb IŽ, 
VLADIMIR TORBICA, pročelnik  Upravnog odjela za kulturu  IŽ 
NADA PRODAN MRAKOVIĆ, pročelnica  Upravnog odjela za turizam IŽ, 
PATRICIA PERCAN, pročelnica Upravnog odjela za  obrazovanje, sport i tehničku kulturu  

Istarske županije,  
IVANA DRAGIŠIĆ, Upravni odjela za međunarodnu suradnju i  Europske poslove  IŽ, 
DUŠKO KIŠBERI, šef Kabineta Župana  Istarske  županije,  
DAVOR DEBELJUH, mr.sc. Služba za reviziju IŽ, 
MARGARETA STIPANČIĆ, pročelnica Službe za  javnu  nabavu IŽ. 
ROBI ZGRABLIĆ, ravnatelj ŽUC IŽ. 
 

 Vijećnici su za sjednicu dobili prijedlog dnevnog reda na koji nije bilo nikakvih 
predloženih izmjena i dopuna, pa daje dnevni red na glasanje, te nakon glasanja  
utvrđuje da je jednoglasno za 7. sjednicu Skupštine Istarske županije utvrđen  slijedeći 

 
DNEVNI RED 

 
1. Verifikacija zapisnika sa 5. sjednice Skupštine Istarske županije 
2. Pitanja vijećnika prijedlozi i informacije 
3. Informacija o stanju sigurnosti za razdoblje siječanj - rujan 2017. godine 
4. Prijedlog Proračuna Istarske županije za 2018. godinu – prvo čitanje 

32. Silvano Hrelja SDP – HSU - SDSS Odsutan  

33. Goran Subotić SDP – HSU - SDSS Odsutan 

34. Mirjana Galo SDP – HSU - SDSS  

35. Ilirijana Croata Medur HDZ ( od 5. sjednice)  

36. Jurica Šiljeg HDZ Odsutan 

37. Mr.sc. Tatjana Tomaić HDZ  

38. dr.sc. Dubravko Marković HDZ  

39. Aleksa Vale HDZ  

40. Damir Grünbaum Živi zid  

41. Damir Prodan Živi zid  

42. Gordana Čakić Živi zid  

43. dr.sc. Tea Golja MOST NL  

44. Ladislav Turčinović MOST NL  

45. Divna Radolović Rosanda MOST NL  
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5. Prijedlog Odluke o drugim izmjenama i dopunama Programa javnih potreba u kulturi 
za 2017. godinu 

6. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na prijedlog Drugih izmjena i dopuna 
Financijskog plana Županijske uprave za ceste Istarske županije za 2017. godinu 

7. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na prijedlog Financijskog Plana Županijske 
uprave za ceste Istarske županije za 2018. godinu 

8.  

a. Prijedlog Rješenja o razrješenju i izboru člana/ice Komisije za pitanja i zaštitu 
prava autohtone talijanske nacionalne zajednice 

b. Prijedlog Rješenja o razrješenju i izboru članice Odbora za statut, poslovnik i 
lokalnu i područnu (regionalnu) samoupravu 

c. Prijedlog Rješenja o razrješenju i izboru potpredsjednice Odbora za financije i 
proračun 

9. Prijedlog Rješenja o imenovanju sudaca porotnika Županijskog suda u Puli 

ORDINE DEL GIORNO 
 

1. Verifica del verbale della 5a seduta dell'Assemblea della Regione Istriana 
2. Domande dei consiglieri, proposte e informazioni 
3. Informazione sullo stato della sicurezza per il periodo da gennaio a settembre 2017 
4. Proposta del Bilancio della Regione Istriana per il 2018 – prima lettura 
5. Proposta di Delibera sulle seconde modifiche e integrazioni del Programma dei 

fabbisogni pubblici nella cultura per il 2017 

6. Proposta di Conclusione sul consenso alla Proposta delle seconde modifiche e 

integrazioni del Piano finanziario dell'Autorità regionale per le strade della Regione 

Istriana per il 2017 

7. Proposta di Conclusione sul consenso alla proposta del Piano finanziario dell'Autorità 
regionale per le strade della Regione Istriana per il 2018 

8.  
a. Proposta del Provvedimento di destituzione ed elezione del membro della 

Commissione questioni e tutela diritti della comunità nazionale italiana 
autoctona 

b. Proposta del Provvedimento di destituzione ed elezione del membro del 
Comitato statuto, regolamento e autogoverno locale e territoriale (regionale)  

c. Proposta del Provvedimento di destituzione ed elezione della vicepresidente 
del Comitato finanze e bilancio 

9. Proposta del Provvedimento di nomina dei giudici d’assise del Tribunale regionale di 
Pola 

 AD – 1 Verifikacija zapisnika sa 5. sjednice Skupštine Istarske   
    županije 

 Skupština je  bez primjedbi jednoglasno verificirala Zapisnik sa 5. sjednice Skupštie 
Istarske županije 

      Z A P I S N I K 
 
   zapisnik sa 5. sjednice Skupštine Istarske županije 
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 AD- 2 Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 

 Sada je 11,10 sati. 

 Za postavljanje vijećničkih pitanja prijavili su se:  Irena Peruško, Sandra Radolović, 
Vili Rosanda, Tatjana Tomaić, Vesna Gregorović Hrvatin,  Damir Grünbaum, Vladimir 
Buršić, Divna Radolović Rosanda, Bruno Stermotić, Mirjana Galo, Sandro Jurman, Damir 
Prodan i  Tea Golja.  

  IRENA PERUŠKO, IDS, naglašava da bi se željela osvrnuti na trenutnu 
situaciju koja nam se sprema u zdravstvu oko priprema Zakona o izmjeni  i dopunama 
Zakona o zdravstvenoj zaštiti. 

  Jedna od najvećih promjena je potpuna privatizacija primarne zdravstvene 
zaštite, ukinut će se  dosadašnje koncesije i  otvorit će se privatne ordinacije, odnosno 
prijedlog za to. Zahtjev za otvaranje tih ordinacija neće se upućivati Županijama, nego će 
se upućivati  Ministarstvu. To je jedna vrsta centralizacije. Ono što zapravo  mene 
zanima, moja pitanja su, s druge strane će Istarski domovi zdravlja  biti na neki način 
oštećeni, jer će se baviti sekundarnim djelatnostima, zalagat će se za specijalističke 
preglede i pitanje jeste kako će se to  direktno utjecati na građane. To je moje prvo 
pitanje i iskazujem brigu. 

  Drugo pitane bi bilo kako će to  financijski utjecati na Domove za zdravlje. 

  I treće što to ustvari znači za Županiju koja je do sada imala  brigu osigurati 
zdravstvenu zaštitu na svom području.   

  SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, zamjenica Župana IŽ, zahvaljuje vijećnici  Ireni 
Peruško na pitanju. Doista se radi o  najavama i o promjenama u  sustavu zdravstvene 
zaštite koju držimo vrlo problematičnima, koje nose velike rizike za građane, a i 
posljedično za našu Županiju. Naime, sustav zdravstvene zaštite u Republici  Hrvatskoj 
očito je bremenit problemima i potrebno je one njegove dijelove koji su nefunkcionalni 
promijeniti. Problem je u tome što se kreće sa promjenama onog dijela sustava koji 
relativno dobro  funkcionira, a to je  primarna zdravstvena zaštita, koja ustvari u ovom 
sustavu obuhvaća samo mali dio ukupnih zdravstvenih troškova od 12 %. Tih 12 % je 
dobro organizirano, dobro funkcionira i što je  najvažnije reći ovaj sustav ne proizvodi 
gubitke. Pitamo se zašto privatizacija? Najavljene promjene koje još nisu u  fazi 
savjetovanja, ali ipak važne i važno se na njih osvrnuti, idu upravo u  dva pravca.  Jedna 
je privatizacija i to potpuna privatizacija  svih ordinacija , odnosno ambulanti zdravstvene 
zaštite, a  druga je dodatna centralizacija. Naime, sada je situacija sa ambulantama 
primarne zdravstvene zaštite da 30 % od svake djelatnosti treba još uvijek biti u  sastavu 
Domova zdravlja. Znači, 70 % je ovih privatiziranih koje su u koncesiji. Ovim najavama 
najavljuje se  100 % privatizacija svih ambulanti. Vaše je pitanje bilo što nosi za građane? 
Za građane svakako nosi povećani  rizik i ne donosi, osim tog dugoročnog rizika ništa 
novo ni drugačije od sadašnjeg načina organiziranja. 

 Pitanje drugo je što donosi županijama? Ovakva organizacija nije u interesu niti 
Županije. Istarski domovi zdravlja će po ovakvom prijedlogu izgubiti otprilike 8 do 9 
milijuna godišnje na godišnjoj razini, Županija još milijun kuna od koncesija, a to su iznosi 
koji su se ulagali u dodatne standarde. Znate da je bilo problema sa hitnom medicinskom 
pomoći, znate da je istarski model palijativne skrb  jedinstven u državi i u taj model se 
dodatno ulagalo iz ovih sredstava.  Dakle,  ukratko da kažem za građane to nosi samo 
povećani rizik, za Županiju ništa novo, niti bolje. 
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  Isto tako važno je istaknuti da su Istarski domovi zdravlja ustvari svoje poslovanje 
stabilizirali i  povećali prihode od kada su se neke koncesije koje  su istekle vratile u 
Domove zdravlja. Ukratko mislimo da je riječ o doista važnoj temi, da ona kroz buduće 
razdoblje može donijeti bezbroj negativnih posljedica, negativne posljedice čak u ovom 
momentu nisu u  potpunosti niti vidljive i mislimo da je vrijeme za reakciju na ovakvo  
stanje upravo sada. S tim ciljem Župan je  i reagirao, uputio je jedno pismo ministru 
zdravstva, gospodinu Kojunđiću koji izražava svoju zabrinutost zbog ovog stanja, jer je 
doista javno zdravstvo jedan sustav čija dostignuća svi mi zajedno bismo trebali itekako 
braniti.  

  SANDRA RADOLOVIĆ, SDP, kaže da ima dva pitanja. Prvo pitanje postavlja 
Županu. Imali smo svi prilike nedavno u jednom mediju pročitati o mogućnosti 
reaktiviranja dijela vojnog aerodroma u Ližnjanu, odnosno u tom  članku je pisalo da je 
informaciju prenio visoki dužnik Istarske županije, pa bih zamolila Župana da nas 
informira o toj mogućnosti, a  što će zapravo značiti  ta reaktivacija dijela vojnog 
aerodroma u Ližnjanu ako se do toga uistinu dođe. 

  Moje drugo pitanje  uputila bih pročelnici Upravnog odjela za zdravstvo. 
Također je vezano za poboljšanje zdravstvene usluge  našim građanima. Htjela bih pitati 
da li postoji mogućnost da se oprema koja je  već nabavljena za novu bolnicu, tu 
primarno mislim na CT-e i magnetsku  rezonancu, jer su liste čekanja na magnetsku 
rezonancu niti  se ne mogu obaviti u Puli,  da li je moguće da se oprema stavi u  funkciju, 
odnosno da ne čeka zapakirana izgradnju nove bolnice.  

  ŽUPAN IŽ, zahvaljuje vijećnici Radolović na više nego aktualnom pitanju. Istra 
se godinama borila za demilitarizaciju, uspjeli smo u tome, uspjeli smo itekako izboriti se i 
za princip da želimo neperspektivnu imovinu, kako je i  samo Ministarstvo naziva, početi 
stavljati u funkciju. Naravno  da nismo  zadovoljni dinamikom, da su preduvjeti o  
stavljanju  u funkciju  različite vojne imovine i prostorno-planska dokumentacija, odnosno 
usklađivane sa novom namjenom kroz prostorne planove i  da je to jedan zbilja 
dugotrajan proces. Što e tiče vojnog aerodroma u Puli situacija je takva da smo mi  u ovih 
4 godine u niz sastanaka i sa ministrom i sa Uredom državne uprave jasno iskazali svoj 
stav, da ne želimo više vojne zrakoplove na području bivše vojne luke, odnosno vojne 
baze, i da kao takvu dobili  sve suglasnosti nadležnih ministarstava kada smo i lani u 6. 
odnosno 7. mjesecu usvojili novi Županijski prostorni plan. Isto tako  je to isto učinila i 
Općina Ližnjan   što znači da i Općinski prostorni plan i Županijski prostorni plan ne 
prepoznaje mogućnost, kako i vi kažete reaktivacija vojne zračne luke, to mislim da 
trebasmo itekako  stajati iza toga i reći da želimo gospodarsku djelatnost, želimo nova 
radna mjesta i želimo,  kao što smo i prije 14  dana razgovarali  sa ministrom Marićem 
otvoriti vrata potencijalnim investitorima koji bi visoko sofisticirana radna mjesta željeli 
otvoriti na području bivšeg vojnog aerodroma. Mene žaloste te najave koje i ja čujem oko 
moguće reaktivacija. Mislim da  to  Istri nije nikako u  cilju, da to nije naš prioritet, već je 
prioritet gospodarstvo. Ali, kao što možete čitati država kupuje vojne zrakoplove, Vlada 
kaže kako će, ako sam ja dobro negdje pročitao, godišnja rata kredita biti negdje oko 
350.000.000,00 kuna, što je dakle naš Proračun Istarske županije, što će kasnija točka 
dnevnog reda biti, kad čovjek izračuna, negdje oko 60 % te rate koliko ćemo mi godišnje 
plaćati za nove zrakoplove.  Evo, toliko o svemu tome. Mislim da je to tako kako je, ali 
stav Istarske županije je ne vojnom aerodromu upravo onako kako je i usuglašeno i sa 
ministarstvima, kako i piše  u prostornim planovima, da gospodarstvu, da novim radnim 
mjestima. 

  SONA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela za zdravstvo i socijalnu 
skrb IŽ, usprkos što je gradnja bolnice jedan izuzetno zahtjevan i kompleksan projekt, 
cijelo vrijeme Uprava bolnice i svi djelatnici  razmišljaju  na način  da ono što se može 
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staviti u  uporabu prije nego što se konačno objekt i završi i opremi nastoje planirati to 
raditi. To je  iskustvo radiološke opreme koja je stigla u naš objekt, a radi se o tome da se 
on zapravo ugrađuje na takav način da nije prostor skroz završen pa su oni unutra 
namjestili, nego se paralelno rade i građevinsko-obrtnički  radovi da se zapravo zakopaju 
svi aparati i da se onda osposobe za rad, tako da se upravo to  radi, a ono što je 
najavljeno u  slijedećih mjesec dana jeste edukacija djelatnika za rad sa specifičnom 
opremom koja će se provesti u  našoj bolnici, tako da po mojim spoznajama oko mjesec, 
mjesec i pol  dana će još biti potrebno. Ako vam treba neki precizniji datum možemo pitati 
bolnicu.  

  PREDSJEDNIK, utvrđuje da vijećnica  Sandra Radolović, nema dopunsko 
pitanje. Čestita joj na izborima. 

  TATJANA TOMAIĆ, HDZ-e, ima pitanje za Župana, ustvari za  sve nas. Radi 
se o hrvatsko-slovenskim odnosima i vratila bi se na 2001. godinu, na 20. srpnja i 
Sporazum Drnovšek - Račan. Taj sporazum bi bio štetan za hrvatske nacionalne interese, 
kao što se to pokazalo, jer nije niti došao na dnevni red Hrvatskog sabora zbog toga što 
su se unutar, ne samo unutar Komisije, nego unutar SDP-ea Ivica Račan nije imao 
ikakvu podršku za staviti taj sporazum na dnevni red. Međutim, oni koji su podržali  taj 
sporazum bili su predsjednik Sabora Zlatko Tomčić, predsjednik Republike Hrvatske 
Stjepan Mesić i tadašnji Istarski Župan Ivan Jakovčić. Ivan Jakovčić je podržao taj štetni 
sporazum i što se desilo ? Poglavarstvo Istarske županije, moram pročitati, jer ne znam 
napamet, je u Klasi : 910-01/01-01/02 Urbroj 263/1-01012 od 26.07.2001. u svezi 
Ugovora štetnog za Republiku Hrvatsku podržalo je taj sporazum. Županijska skupština 
Istarske županije je podržala Zaključak  poglavarstva 29.10.2001. godine. Neki od 33 
vijećnika koji su to onda bili prisutni su i ovdje sada. Međutim, za reći je da je taj 
Zaključak još uvijek na snazi, a to je nešto što zabrinjava u svijetlu sadašnje političke 
situacije  sa Republikom Slovenijom. Znači, mi smo jedina institucija, Istarska županija, 
koja jer podržala jedan  štetan ugovor za Republiku Hrvatsku i to još uvijek je na snazi. 
što se tiče Zaključka Istarske županije.  

  PREDSJEDNIK, upozorava vijećnicu Tatjanu Tomaić da joj je isteklo vrijeme 
za postavljanje vijećničkog pitanja.    

  TATJANA TOMAIĆ, HDZ-e, zahvaljuje i kaže da pretpostavlja i da može 
istaknuti ... 

  PREDSJEDNIK, gospođo Tomaić, isteklo vam je vrijeme već jednu cijelu 
minute, dvije,  postavite pitanje ili ću  vas morati prekinuti.   

  TATJANA TOMAJIĆ, HDZ, kaže da bi zamolila Župana da se o  tome očituje i 
da to stavi na  dnevni  red kako bi Županijska skupština na svojoj sjednici donijela drukčiji 
zaključak.   

  ŽUPAN IŽ,  zahvaljuje vijećnici Tatjani  Tomaić na pitanju. 

  U nastavku kaže: Što se tiče ove teme ja ću reći par stvari i biti  vrlo jasan. Vi 
idete par koraka unatrag i naravno da što se tiče  URbroja, odnosno Zaključka 
Poglavarstva, Poglavarstvo od 2009. godine više postoji, ali ono što je važno reći  to su 
državna pitanja i mi kao  Istarska županija   sasvim sigurno poštivat ćemo, ja osobno, kao 
Župan, što sam ne brojano puta rekao, onaj jedini Zaključak koji je za mene trenutno  
danas na snazi, a to je jednoglasni Zaključak Hrvatskog sabora kao najvišeg tijela. Ja 
mislim da tu diskusije ne  smije i ne treba biti. Mi smo kao Hrvatska izašli iz arbitraže. 
Ova pitanja nisu u domeni Istarske županije, već kao što smo rekli naše Republike 
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Hrvatske i  arbitraža je jasna, odnosno naš stav vezano za ovu kompromitiranu odluku je 
itekako jasan. Mislim da trebamo dalje raditi na rješavanju cijelog niza bilateralnih 
životnih pitanja, nevažno da li smo zadnji put pričali o cestama, o životu naših ribara ili 
pričamo o nekim  drugim projektima, koje itekako trebamo nastavljati. Međutim, o temi 
razgraničenja, da ne kažem o prekrajanju nekakvih granica, sa kolegama iz Slovenije, ja 
sigurno neću voditi nikakvu  raspravu, itekako hoću kao legalista poštivati Zaključak  
Hrvatskog sabora.  

  PREDSJEDNIK, kaže da koristi priliku da još jednom upozori kolegice 
vijećnike da se pridržavaju vremena. Dvije minute su za pitanje, jedna minuta za  
odgovor. 

  TATJANA TOMAIĆ, HDZ, zahvaljuje gospodinu Županu i kaže da to  nije 
odgovor na njezino pitanje. Sve je u redu što ste rekli, međutim, zamolila bih da se 
provjere podaci koje sam pročitala i da se donese Zaključak na slijedećoj sjednici da  ne 
budemo jedina institucija u Republici Hrvatskoj koja podržava jedan ugovor koji nije niti 
na snazi, a koji je i štetan za naše nacionalne interese. 

  VEDRANA GREGOROVIĆ-HRVATIN, IDS, kaže da bi postavila jedno kratko 
pitanje, odnosno jednu informaciju, ukoliko je moguće. Krajem 2016. godine  potpisan je 
ugovor o dodjeli bespovratnih sredstava za proširenje Kampusa u Puli. Ugovor je 
potpisan sa Ministarstvom regionalnog razvoja u vrijednosti od 58.000.000,00 kuna, 
zanima me u kojoj je fazi  taj projekt, odnosno kada bi konkretno počela gradnja na 
Kampusu1. 

  ŽUPAN IŽ,  zahvaljuje vijećnici  Vedrani Gregorović- Hrvatin na konkretnom 
pitanju. Činjenica je  cijela procedura krenula upravo iz ove naše Županijske skupštine 
pred otprilike dvije  godine kada smo Sveučilištu dali pravo gradnje na 30 godina i to je  
bio preduvjet za konkurirati na europska sredstva što je Sveučilište uspješno učinilo i kao 
što ste vi  rekli dobilo, odnosno odobreno im je 58.000.000,00 kuna. Ono što se sada 
trenutno radi, radi se na ishodovanju građevinske dozvole i građevinska dozvola trebala 
bi biti ishodovana do kraja ove kalendarske godine, a nakon toga ide postupak izbora 
najpovoljnijeg ponuditelja za samo gradnju ovo g itekako potrebnog nam objekta, koji će 
donijeti 248 novih smještajnih jedinica, što znači da ukoliko ne  pođe po krivu u smislu  
eventualnih žalbi, da bismo mi prije ljeta imali poznatog izvođača radova, koji će krenuti 
operativno sa samom gradnjom novog Kampusa.      

  DAMIR GRüNBAUM, Živi zid, ističe da na kraju godine svi podvlačimo crtu i 
pokušavamo dati ocjenu  svome radu. Novi sam u politici i  sa svojim kolegama  smo 
dosta aktivni što vjerojatno svi nas na neki način pratite. Međutim, javio sam se za riječ, 
jer moram reći nešto što me kroz  sve te naše aktivnosti pratilo. Svega što smo se uhvatili 
i što smo  htjeli riješiti dugo, dugo je izgledalo puno gore nego što je u početku izgledalo. 
Počet ću od onog jednostavnog gdje smo se  borili  za slobodan pristup obali i plažama, 
borili protiv rampi koje su velike turističke tvrtke postavljan prema obali nezakonito. I tu je 
izašlo puno tih  nezakonitosti kod koncesija, uzurpiranja državnog i društvenog zemljišta. 
Drugo, slučaj Milanović, gdje i sami znate kako je to na kraju završilo, nije još ni završilo, 
sa 6 kaznenih prijava sucima , za javnog bilježnika, zemljo-knjižni radnici, odvjetnici itd.  
Govorili smo o velikim projektima. Međutim, kasnijim analizama o tim projektima ostao je 
dojam da je tu puno novaca potrošeno, a velika poskupljenja  biti će ogroman teret tim 
našim građanima koji mnogi  neće izdržati. U Istri imamo više od 15.000 blokiranih, 
sedmi smo u  Republici Hrvatskoj, što nije baš dobar rezultat složit ćete se. Imamo 
45.000 umirovljenika sa 2600 kuna prosječne mirovine, od čega polovica ima 1300,00 
kuna i manje. To je ¼ Istre. Pučka kuhinja u Puli je krcata. Samo u Puli je oko 36.000 
socijalnih slučajeva, od toga 3000 najsiromašniji. To nisu podaci... 
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  PREDSJEDNIK, gospodine Grünbaum upozoravam vas da vam je vrijeme 
isteklo    

  DAMIR GRüNBAUM, Živi zid, kaže da je njegovo da pita:  da li ćemo  i  dalje 
stvarati privid da ovdje teče  med i mlijeko ili ćemo ipak svi zajedno krenuti u jedan rad, 
posao, da te probleme smanjimo ili barem ublažimo. 

  PREDSJEDNIK, još jednom podsjeća na vrijeme i moli vijećnike da se  
pripremite za pitanje od dvije minute.  

  ŽUPAN IŽ, zahvaljuje  vijećniku Damiru  Grünbaumu na pitanju, koje nije baš 
najkonkretnije, ali da će pokušati odgovoriti. Svaki posao ima svojih izazova, ali ako jeste 
fokusirani, koncentrirani, ako radite odgovorno, onda imate i nekih rezultata, svatko u  
svom poslu, nevažno da li je on obrtnik, poljoprivrednik, političar, župan, predsjednik 
uprave ili  radnik u tvornici. Ono što ja mislim, mislim da naš posao radimo itekako 
odgovorno, sve što je u našem djelokrugu rada itekako transparentno donosimo, a što je 
posebno  važno ne kukamo, niti se hvalimo, niti  je ovdje med i mlijeko, ali  tražimo 
načina rješenja. To se vidi i  u Proračunu koji je danas središnja točka uz stanje 
sigurnosti današnjeg dnevnog reda, vidi se da  tražimo načina kako dignuti standarde i u 
školstvu i u zdravstvenoj zaštiti i u gospodarstvu, uz sve ono što ste vi pričali i očekujem i 
od vas jedno konstruktivno sudjelovanje u takvom pristupu rješavanja izazova i problema 
u Istri i u  Hrvatskoj.   

  DAMIR GRüNBAUM, Živi zid, zaboravio sam reći, to nije sada odgovor meni, 
da je 1300 mladih Istrana prošle godine otišlo iz Istre, samo prošle godine. 

  PREDSJEDNIK, zahvaljuje i kaže da mora priznati  da nema taj podatak i 
sada ne bi  ulazio u to. 

  VLADIMIR BURŠIĆ, IDS-HNS-ISU-HSLS-ZELENI, kaže da su dana 16. 
studenog Župan , Gradonačelnik Grada Pule, ravnateljica Doma  Alfredo Štiglić, potpisali 
sporazum o financiranju, kreditnoj suradnji, na dogradnji i opremanju, odnosno uređenju 
Doma Alfreda Štiglić u Puli. Interesira ga koji su rokovi od početka  dogradnje do 
planiranog završetka.  

  ŽUPAN IŽ, zahvaljuje vijećniku Vladimiru Buršiću na pitanju. Riječ je o 
provjerenom receptu o kojemu smo prije dvije godine pričali  kada smo isto tako krenuli u 
nadogradnju doma Domenigo Pergolis u Rovinju, gdje smo zajedno sa Gradom Rovinjom 
rekli idemo  odrediti zajedno tu investiciju kako bismo povećali broj smještajnih jedinica u 
Rovinju. Nešto slično sada radimo u Pili, idemo u  tom procesu. Siguran sam da  su vrata 
otvorena prema Ministarstvu, a vjerujem da će se uključiti, odnosno volio bih da se i 
Ministarstvo uključi, iako nisam preveliki optimista nakon razgovora sa resornom 
ministricom međutim, Grad Pula i Istarska županija su potpisali sporazum o zajedničkom 
50:50 % financiranja ovog itekako važnog objekta. Slijedeći koraci na što se odnosilo 
vaše pitanje, su slijedeće aktivnosti koje nam predstoje. Danas je na dnevnom redu 1. 
čitanje Proračuna zajedno sa pripadajućim projekcijama. Nakon javne rasprave rekli smo 
kako 18.01.2017.  godine (ponedjeljak), ako ne prije, imat ćemo  slijedeću sjednicu 
Skupštine Istarske županije i ukoliko takav Proračun dobije vaše zeleno svijetlo idemo 
tražiti financijska sredstva, odnosno tražiti kredite s obzirom na ograničene naše resurse, 
ali rekli smo nećemo kukati već ćemo tražiti izlaz iz ove situacije, tražiti rješenja, dizati 
standarde . I nakon toga idemo u dva koraka naprijed. Prvi korak je nadogradnja 
depandanse u Mažuranićev oj, što je ionako preduvjet nadogradnje samoga  Štiglića, 
budući da korisnici koji su  sada u  Štigliću, dio korisnika prilikom izvođenja radova, 
trebati će se privremeno premjestiti u te nove nadograđene depandanse, gdje ćemo 
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dobiti ukupno na jednome i na drugome mjestu nakon izvođenje radova 98 novih mjesta 
što je skoro 60 % povećanja postojećeg kapaciteta. Datumi su takvi  da u 2018. godini u 
ovo neko vrijeme slijedeće godine, nakon rješavanja financijskih sredstava i same 
gradnje, biti će dovršena dogradnja depandansi, a nakon toga idemo na središnji objekt, 
Štiglića, kako  bi u ovom objektu dobili nova mjesta i u Štigliću i u Domenicu Pergolisu. 
Mene isto tako raduje sve to što radimo i u  Raši, Novigradu, te raduju me velike najave i 
suradnja koju imamo i sa Gradom Pazinom i  sa Gradom Labinom s obzirom da i oni  vrlo 
ozbiljno pristupaju početku osmišljavanja gradnje novih domova za starije i nemoćne 
kako bi pokrili  defakto cijelu Istarsku županiju. 

  DIVNA RADOLOVIĆ ROSANDA, Most NL, kaže da u zadnje vrijeme u 
medijima piše da ima problema u brodogradilištu «Uljanik». S obzirom da je tamo 
zaposlen velik  dio ljudi iz Istre sam predsjednik Uprave, gospodin Rosanda je priznao da 
ima problema, doći će do otpuštanja radnika. Predsjednik Uprave kaže  da  će oni biti 
adekvatno zbrinuti, pa postavlja pitanje : što ako ne budu svi  adekvatno zbrinuti, što to 
znači s obzirom da imamo veliki broj zaposlenih u našoj Županiji, zapravo u  Istri, odrazit 
će se na našu Županiju, pa pita  Župana što o tome misli, što će Županija po tome moći 
napraviti.. 

  ŽUPAN IŽ, zahvaljuje vijećnici Divni Radolović Rosanda na  postavljenom 
aktualnom i važnom pitanju za gospodarstvu Istre, za cijelu Istru.  Svi smo svjesni 
važnosti  Uljanika, tradicije, 161 godine poslovanja Uljanika, ali i važnosti na naš BDP-e, 
na zaposlenost , naravno, da gledamo ljude koji rade u Uljaniku 2400 ili 2600, manje 
važno, nego treba gledati cijelu sliku sa dobavljačima gdje onda vidimo koliko je to jedan 
važan pogon. Ali, tu ne staje Uljanik, jer Uljanik nije samo pitanje Istarske županije, nego 
prije svega Republike Hrvatske s obzirom i na pogon , odnosno na «3.maj», na  grupu 
«Uljanik» i zašto to aktivo pratimo cijelu situaciju , uključeni smo u određene razgovore i 
da situacija nije najjednostavnija, međutim, ja bih molio svih  vas onako kako jedino 
mislim da je ispravno da ne trčimo pred rudom, nego da stavimo loptu na zemlju i da  
pokušamo afirmativno i konstruktivno djelovati kako bi situacija sutra išla prema bojim 
danima za «Uljanik», za sve dobavljače, radnike i  sve one koji žive od Uljanika.  Slijedeći 
tjedni biti će vrlo aktivni po tom pitanju, da će slijedeći tjedni tražiti maksimalno 
uključivanje svih u taj proces na čelu sa samo Vladom Republike Hrvatske kako bismo  
onda vidjeli, kao što je i predsjednik Uprave «Uljanika» rekao,  u kojem smjeru treba 
restrukturiranje ići. Međutim, važno je da imamo na pameti i što nam je cilj u  cijeloj priči, 
a cilj nam je definitivno održati maksimalno moguću zaposlenost s obzirom da navozi i 
knjiga narudžbi je puna i da vidimo koji je  najviše adekvatan način pomoći «Uljaniku» od 
strane svih subjekata i Vlade i možebitnog nekakvog sutra novog partnera, ali i javnog 
sektora, javnosti, kako bismo bili svi mi koji jesmo na bilo koji način uključeni u  to vrlo 
odgovorni, senzibilni i uvjeren sam na kraju priče i uspješniji. 

  BRUNO STERMOTIĆ, IDS, naglašava da bi volio da mu netko da konkretnu i 
sažetu informaciju o stanju, rokovima i problemima  izgradnje Opće bolnice u Puli, koja 
će , kako je rečeno,  biti gotova negdje  slijedeće godine. Da li ima nekih konkretnih 
problema sa skrivenim investicijama. 

   Predlaže da se prihvati njegov prijedlog da se u slijedećih dva, tri mjeseca 
organizira posjet objektu nove Opće bolnice u Puli, jer se zna  da je vrlo visoka faza 
izgrađenosti   

   VALERIO DRANDIĆ,  pročelnik Upravnog odjela  za talijansku nacionalnu 
zajednicu i druge etničke manjine IŽ, predsjednik Upravnog vijeća Opće bolnice Pula, 
zahvaljuje vijećniku Brunu Stermotiću na postavljenom pitanju i kaže da se sa 
zadovoljstvom  prihvaća dani prijedlog za koji misli da ga prihvaća Upravno vijeće i 
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ravnateljice bolnice. Mišljenja je vijećnici zaslužuju posjet bolnici, a i bolnica zaslužuje da 
se ljudi koji donose najveće, najvažnije odluke u Istri, zaslužuju da se upoznaju na 
gradilištu sa stanjem  te najveće kapitalne investicije u nekoliko  desetljeća u Istarskoj 
županiji. 

   Srećom  vam mogu jako afirmativno odgovoriti  na postavljena   pitanja. Što 
se same gradnje bolnice tiče sve je pod kontrolom, mislim  na rokove, odvijanje radova i 
na  financije. Svjesno smo produžili rok gradnje za oko 6 mjeseci, jer smo radili jako puno 
izmjena na samom projektu i dobro je da smo radili jako puno izmjena, koje smo radili u  
cilju da  bolnica bude što modernija i da tehnologija bude što suvremenija, budući da se 
ona radila manje više na 12, 13 godina, da su projekti bili stari kada smo započeli 
izgradnju i da je to sada sve iskorigirano i dotjerano na današnju razinu tehnologije. 

   Sa zadovoljstvom vam mogu reći da još uvijek uredno plivamo unutar 
osiguranih 600.000.000,00 kuna, na način da negdje malo prekoračimo, negdje malo 
uštedimo i  da očekujemo da ćemo u  tim okvirima ili sa minimalnim odstupanjima i 
završiti ovu investiciju. 

  Posebno me raduje da vam danas mogu reći da nakon što smo nedavno 
uspjeli postići puno povoljnije uvjete za kredit HBOR-a od 300.000.000,00 kuna kada 
smo smanjili kamatu sa 4 na 3% , da smo sada upravo u postupku dovršenja pregovora 
sa ERSTE bankom. gdje smo uspjeli smanjiti kamatu sa 5,4 na 3,5 %. Govorimo o jednoj  
uštedi gotovo od 70.000.000,00 kuna. kamate u otplatnom roku kada znamo da  četvrtinu 
te obaveze nosimo mi sami, dakle, naš Proračun,  da je tim značajnije ovo smanjenje. 

  O samom posjetu bolnici možda ćemo biti kasnije informirani. Vjerujem da je 
to objektivnije  očekivati nakon velikih praznika. 

  PREDSJEDNIK, kaže da kao što smo napravili za Kaštijun, pretpostavlja da 
se vijećnici slažete, da isto organiziramo i za Opću bolnicu u  Puli i da to bude negdje iza 
praznika, pa ćemo vidjeti, nadam se, da će biti i dobro vrijeme i da će neki dijelovi bolnice  
već biti dovoljno dovršeni da ćemo moći vidjeti i dobiti jedan kvalitetan uvid i informacija.  
Utvrđuje da se prihvaća prijedlog.  

  MIRJANA GALO, SDSS, kaže da se njeno pitanje odnosi na kamenolom u 
predjelu Čabrunići, Gusta uvala, za koji svi znaju dobro probleme. To je jedno  zaista 
respektabilno  selo u koje se uložilo jako puno, ludi su se zadužili, pretvorili selo  u jedan 
respektabilan prostor za turizam. Vjeruje da Županija neće ići protiv svojih građana i da 
će povući prijedlog izgradnje kamenoloma i da će kamenolom brisati iz Prostornog plana 
IŽ. Pita Župna da li će na taj način riješiti problem stanovnika Čabrunići koji su zaista 
očajni. Ja sam bila kod njih u posjeti. Mislim da se ne smije praviti šteta našim ljudima, a 
u interesu nekog privatnog poduzetnika. 

  Drugo, kada smo  već kod kamenoloma, zanima me sama eksploatacija 
kamena. Jedan dio sredstava se odvaja za samu sanaciju tih kamenoloma, da li će se 
sanirati kamenolomi koji zaista izgledaju kao jedan ružan čir na koži.  

  JOSIP ZIDARIĆ, pročelnik Upravnog odjela za održiv razvoj IŽ, u odgovoru 
kaže da Prostorni plan iz 2002. godine  je na toj lokaciji planirao kamenolom . On je 
potvrđen i 2016. godine kada su se donosile zadnje Izmjene i dopune Prostog plana IŽ i 
on je praktički već 15-tak  godina u Prostornom planu IŽ. Mi smo negdje 2004/5. godine u 
jednim izmjenama i dopunama nama Prostornog plana  na zahtjev jedinica lokalne 
samouprave maknuli iz prostornih planova, iz našeg Prostornog plana, pa onda jedinica 
lokalne samouprave, 8 kamenoloma. 2016. godine smo cirka 80-tak kamenoloma koliko 
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ih je bilo u cijeloj Županiji smanjili na 50 otprilike kamenoloma. To znači da smo ih oko 40 
% maknuli. Im to su oni koji nisu aktivni, za koje nitko nije pokrenuo  bilo kakav postupak 
da se aktiviraju i na taj način smo došli do tog broja 50. Ukoliko Općina, kao što znate, mi 
još uvijek nismo dob ili njihovu odluku, ali je nagovješteno da će tražiti od Istarske 
županije da se taj  kamenolom Gusta vala briše iz Prostornog plana, mi ćemo u 
slijedećim nekim Izmjenama i dopunama Prostornog plana IŽ kada budu one krenule za 
sada nismo još ništa pripremali, u toj Odluci Izmjena i dopuna  predvidjeti  i to. Kako će 
se  tijek dalje odvijati, kao što donosimo Prostorni plan, tako ćemo i Izmjene i dopune 
Prostornog plana. Cijela procedura će trajati minimalno godinu dana. To je uvijek tako, 
kao što mi donosimo sve te izmjene, moramo provesti cijeli postupak i na kraju 
suglasnosti od svih jedinica lokalne samouprave, tako ćemo i ovaj put.   

  Što se tiče sanacije kamenoloma, svi rudarski projekti, znači kojigod 
kamenolom bio on ima u svom projektu i  sanaciju kamenoloma. Nažalost, svi 
kamenolomi, te sanacije  se uvijek planiraju na kraju. Znači, kada završe sa  
eksploatacijom, nažalost, ta sanacija se ne događa. Mi smo puno puta intervenirali u 
Ministarstvu gospodarstva, Odjel za rudarstvo, gdje smo tražili da se  zakonski nešto  
drugačije to postavi, a to znači da oni cijelo  vrijeme izdvajaju nekakva sredstva, nekakav  
fond  ii kako god ga nazvali, da se  iz tih novaca, ukoliko tvrtka propadne, a nažalost to 
se uvijek dogodi na kraju,  jer više nema novaca od kuda sanirati to, da se iz takvog 
nekog fonda onda da se ta sredstva namaknu za sanaciju tih kamenoloma.  Nažalost, 
takvih zakonskih rješenja nemamo. 

  SANDRO JURMAN, HSLS, ima pitanje koje se odnosi na mogućnost prijave u 
načelu  osnovnih škola i škola uopće, na razno  razne natječaje za neka sredstva, da li je 
riječ o europskim sredstvima ili o nekim drugim fondovima koji otvaraju određene manje 
natječaje na koje su u mogućnosti se prijaviti, primjerice i škole. Međutim, u načelu ti 
natječaji su postavljeni na način da se povrat sredstava može dobiti nakon u potpunosti 
realiziranih projekata i izvršenog plaćanja. Mi smo sada imali primjerice prezentaciju 
Strategije lagura Istarska batana, čiji je osnivač Općina Kanfanar i niza natječaja na koje i 
se mogla javljati i škola, ali sve asu natječaji koje nužno privesti cijeli postupak do kraja, 
uključujući i plaćanje, a znamo  da škole praktički nemaju vlastitih sredstava i nemaju tu 
neku ekstra lik vidnost koju bi mogli koristiti u te namjene, pa je moje pitanje: da li postoji 
način i ako postoj kakav je, da li eventualno postoji  neki fond za takve stvari u okviru 
Istarske županije, koja je osnivač barem osnovnih škola u općinama, nego u  gradovima 
manjim srednjih škola, i ako ne neka ovo bude još jedan prijedlog u smislu da se pokuša 
na neki način razmisliti kako to riješiti, jer važno je primjerice, jer time se potiče i 
određena kreativnost u školi, ali osiguravaju određena sredstva za koje kasnije ili u nekoj 
fazi neće to morati činiti osnivač.  

      ŽUPAN IŽ, zahvaljuje  vijećniku Sandru Jurmanu na jednom pitanju koje se 
tiče možda jednog segmenta, vi ste spomenuli škole, ali radi se ustvari o principu 
funkcioniranja Europskih fondova i o načinu kako je Hrvatska kroz operativne programe  
u razdoblju  2914-2020. ugovorila i posložila se  vezano uz ovu temu. Ovo što vi kažete, 
naveli ste primjer škole, apsolutno ste u pravu, međutim, to možemo  taj primjer preslikati 
i na mnoge druge institucije, nevažno da li pričamo o  domu zdravlja, o domu za starije i 
nemoćne, o vatrogascima, dakle što bi rekao jedan Novosadski kantautor, princip je isti, 
sve su ostalo nijanse. Zašto ? Zato jer je to upravo tako kao što sam rekao u našim 
operativnim programima. Ono na čemu mi insistiramo, a ja to mogu reći ne samo kao 
Istarski župan, nego i kao potpredsjednik Zajednice županija, jer to nije  samo istarski 
problem, nego hrvatski problem, potpredsjednik koji je u petak dobio novi mandat za 
nove dvije godine jednoglasno od svih župana da to uđe u Program  Hrvatske vlade, 
odnosno u operativne programe 1020.-2027. jer sami sebi ograničavamo razvoj. I upravo 
tko profitira na takvom jednom pristupu Europskim fondovima, banke, gdje se pojavljuju 
sa cijenom novca, kao što su nas učili u školi, a cijena novca su kamate i onda  te škole, 
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ti domovi, ti različiti institucije koje se javljaju na europske projekte nemaju novca za 
avansirati, odnosno prefinancirati, jedva nađu onih 15ili 20 % za participirati i zbog toga, 
kao što sam rekao, profitiraju banke.  Greška je na nama, greška je na našem cijelom 
sustavu i mislim da  i taj nedostatak mi ćemo kao država ispraviti i ugledati se na primjer 
na Poljsku, koja je sasvim drukčije uvjete imala i zato su i bili najuspješnija regija, 
konkretno znam primjer Malopoljske s kojom imamo mi potpisane partnerske uvjete, gdje 
vas oni čak ne mogu razumjeti kada o tome pričamo, a  u međuvremenu mi moramo 
tražiti rješenja. I prošle godine, ako se sjećate , i ministrica Gabrijela Žalec uzela je kroz 
jedan fond koji se zvao Fond za prefinanciranje projekata, odnosno za tehničku pomoć. 
Rješenja smo i mi  nudili kroz  jednu našu stavku u našem Odjelu za međunarodnu 
suradnju, sukladno našim financijskim mogućnostima, no, to su samo vatrogasne mjere, 
a ne sustavno rješenje. Dakle, do onda mi hoćemo itekako i pomagati u  svim našim 
institucijama u okviru i našeg Proračuna. Mi možemo, ako smo likvidni, dati određenu 
pozajmicu, ali to nije rješenje, rješenje je sustav i zato je rješenje i vrlo jasno i 
prezentirano samoj ministrici. Ja ću si uzeti obvezu 8.012.2017. godine kada imamo svi 
hrvatski župani zajedno sa cijelom Vladom Republike Hrvatske susret u Šibeniku to 
predložiti ponovno i zatražiti da već uđe i kroz slijedeći kako Proračun tako operativno 
razdoblje u Program Hrvatske vlade kako ne bi sami sebi zaštekali, a tim više jer je 
upravo  sada i otvoren  jedan velik natječaj za sve takve javne ustanove koje se tiče 
energetske obnove. Dakle, bez takvih praktički mogućnosti financiranja  mi ćemo opet biti 
neuspješni, ako nikako ne želimo.  

  DAMIR PRODAN, Živi zid,  kaže da ga jako zabrinjava što se otpad 
naplaćivati po količini, pa pita: da li će se otpad mjeriti po količini ili kubikaži. Naši ljudi će 
opet nositi u  šume.  Jako puno ima takvih  naših ljudi. Nakon mjerenja otpada, ono što 
ostane vozit će se u šume. Znam ljude,  jednostavno su prisiljeni otpad baciti u šume. Što 
ćemo napraviti sa time. Između ostalog jednu ekološku katastrofu. Zar ne bi bilo bolje da 
se nagrađuje onaj koji je odvajao  otpad, da se mjeri koliko smo odvojili, a da se plaća 
jedna cifra za komunalni otpad, da se od komunalnog odbija koliko je otpada odvojio. Ako 
ostavite da mu mjerite samo otpad, strah me je velike katastrofe. 

   ŽUPAN IŽ, zahvaljuje vijećniku Damiru Prodanu na izraženoj zabrinutosti. 
Upravo je u tijeku razdoblje do kada sva komunalna poduzeća trebaju primijeniti Uredbu  
Vlade RH, a koja se tiče upravo ovoga što vi kažete, a to je prelazak na konkretno 
plaćanje po kilogramu ili po kubiku, po masi ili po volumenu. U slijedeća dva, tri mjeseca, 
trebaju biti stvoreni tehnički preduvjeti kako bi svi građani mogli preći na ono jedino 
pošteno, a to je plaćanje prema tim kriterijima  koje sam naveo. S druge strane ću 
pogledati kakva je situacija svu gdje po Europi, upravo takva, s time da se apsolutno 
slažem sa vama i apsolutno mislim da hitno trebamo urediti tržište sirovina, odnosno 
repromaterijala koji se itekako mogu odvojiti i koji su korisni, odnosno koji nešto  vrijede, 
nevažno  da li se taj materijal i ta sirovina zove plastika staklo, papir i  sasvim sigurno 
svaki će građanin utjecati na svoju cijenu, svaki će građanin moći biti kreator svog troška, 
što je odlična motivacija svim građanima da čim  više razvrstava, čim više odvaja kako bi 
smanjio svoj trošak koji plaća prema komunalnim  društvima svakoga mjeseca. U tim 
tehničkim rješenjima koja komunalna  društva trebaju dati da će biti različite varijante 
neovisno da li su to magnetske kartice, da ne idem u tehničke detalje. Međutim, ono što 
na nama ostatke i što mi, to ću sa ponosom reći, jesmo napravili, a vidjet ćete bit će to  
vrlo, vrlo ozbiljna, neću reći panika, ali  hrvatska tema, osim Primorsko-goranske i 
Istarske županije, što ostali nisu bili baš ažurni, hajmo to tako blago  reći. Mi smo stvorili 
preduvjete da onaj ostali dio što se ne razvrstava ima se gdje zbrinuti i opet ponavljam  u 
stalnom smo kontaktu i sa ministrom i sa Ministarstvom i sa Fondom i tražimo načina da 
se još oni maksimalno uključe kako bi  onda svi građani imali mogućnost da  na vrijeme 
mogu biti pripremljeni i informirani i tehnički osposobljeni i kako bi svojim postupanjem 
smanjivali svoj mjesečni trošak, kao i gospodarstvo, kao svi koji žive u Istarskoj županiji. 
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  TEA GOLJA, Most NL, ima jedno pitanje - prijedlog. Gotovo svakodnevno se 
kreće  dionicom Pula-Labin-Labin-Pula, gledajući iz smjera Pule prema Labinu, prema 
Zračnoj luci  na desnoj strani ili na lijevo ako idemo prema Puli,  vidimo spiralnu  žičanu 
ogradu, sa lijeve strane ako idemo prema Puli koja je prema Zračnoj luci Pula. Spiralnu 
žičanu ogradu mislim  da smo je svi zamijetili¸ čini mi  se da je izuzetno neprimjerena kao 
prilaz jednoj turističkoj destinaciji Pula ili jednoj većoj  turističkoj destinaciji Istra. To 
zamjećuju svi turisti, zamjećujemo  mi koji putujemo, možda ja što vrlo često idem tom 
dionicom, ali mislim i  svi ostali. Dok sam radila u turizmu sretala sam se sa turistima i 
njihovim pitanjima što je to. Mislim da je zaista neprimjereno i htjela bih čuti da li se ikada 
razmišljalo o pronalasku jednog drugačijeg rješenja. Vjerujem da rješenja postoje i da za 
jednu visoko razvijenu turističku destinaciju moramo  poduzeti nekakvu mjeru, pronaći 
nekakvu bolju viziju, bolje iskorištenje.   

  ŽUPAN IŽ, naglašava da je vijećnica Tea Golja u pravu i  zahvaljuje joj na 
postavljenom pitanju, na inicijativi , na prijedlogu, kojim se apsolutno slaže. Međutim, 
stvari treba nazvati pravim imenom, a pravo ime je da je to područje u vlasništvu u j 
upravljanju Ministarstva obrane. Dakle, i dalje je Ministarstvo obrane to nije predalo 
DUDIU, odnosno Ministarstvu državne imovine  i još uvijek tamo su i pripadnici našeg 
Ministarstva obrane koji čuvaju taj prostor. Ja ću smo vas podsjetiti, naravno da se 
apsolutno slažem sa time da to izgleda ružno, da to izgleda ne turistički, nehumano i sve 
ostale epitete i pridjeve možemo ovdje sada nabrajati. No, ja ću vas podsjetiti na 
činjenicu da odmah do vojnog aerodroma je naša civilna zračna luka koja ima vrlo, vrlo 
rigorozne sigurnosne standarde i mi smo prošle godine morali kao Zračna luka Pula ići u 
investiciju kupnje nove ograde  s obzirom da, nažalost, na  području bivše vojne zračne 
luke već su se počele rađati i razmnožavati  različite životinje, nažalost, koje smetaju 
itekako civilnom aerodromu, civilnom prometu i iz tog razloga ograda je nužna ako želimo 
zadovoljiti stroge kriterije zrakoplovne civilne baze. Isto tako je činjenica da mi intenzivno, 
to ministar Marić najbolje zna, tražimo da konačno se dva Ministarstva dogovore. U mojih 
4 i pol godine koliko imam čast biti Istarski župan, bio sam na nevjerojatno puno, blago 
rečeno, čudnih sastanaka između Ministarstva obrane i Ministarstva državne imovine, 
bivšeg DUDIJA, gdje nisu uspjeli naći pravi način predaje, jer ako želite naći škužu uvijek 
ćete je naći i ako želite naći način rješenja uvijek ćete ga isto tako  naći, ali  vjerujem da 
će ministar Marić uspjeti presjeći sve te sitne prijepore u smislu  tko će čuvati, gdje će 
raditi onih par ljudi koji trenutno  su na aerodromu itd. i konačno to predati Ministarstvu 
državne imovine koje bi onda raspisalo javno nadmetanje i koje bi onda, kao što sam 
rekao u prvom pitan ju gospođi  Sandri Radolović, konačno dali neku gospodarsku 
namjenu tom prostoru. Do onda trebamo vidjeti varijantu, preuzeti na sebe da  tu ogradu 
zamijenimo sa nekom humanijom ogradom. Međutim sigurnost zrakoplova, sletno-
polazne staze mora biti neupitna.     

  PREDSJEDNIK, naglašava da s ovim zaključuje drugu točku dnevnog reda – 
Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije i kaže: kada se držimo vremena 12 vijećnika 
uspije postaviti pitanja. Zahvaljuje svima koji su se držali vremena, oni koji nisu će drugi 
puta biti, valjda, disciplinirani.   

  AD – 3 Informacija o stanju sigurnosti Istarske županije za   
       razdoblje siječanj - rujan 2017. godine 

  PREDSJEDNIK, naglašava da sjednici prisustvuje novi načelnik Policijske 
uprave Istarske, gospodin Alen Klabot, pa mu daje riječ za uvodno izlaganje o ovoj točki 
dnevnog reda. 
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  ALEN KLABOT, zahvaljuje se na podršci koja mu je dana prilikom 
preuzimanja dužnosti načelnika Policijske uprave i nada se da će u tom  smislu opravdati 
dano mu povjerenje. 

  Obzirom da je vrijeme kratko, a da je dostavio kompletnu Informaciju o stanju 
sigurnosti  kaže da previše ne bi govorio oko nekih statističkih pokazatelja, u svakom 
slučaju kad god što treba, uvijek možemo o tome raspravljati.  

  Reći ću odmah nekoliko stvari koje su bitne, a to mislim da jer vrlo bitno 
generalno stanje sigurnosti i ocjena tog stan ja, a to definitivno i vi možete svjedočiti tome 
i ono što je meni vrlo bitno je osjećaj objektivne sigurnosti kod naših građana. I na tom 
tragu ćemo težiti da upravo te rezultate poboljšamo. Preuzeo sam dužnost prije dva 
mjeseca i utvrdio sam već određene nedostatke, određene stvari koje se mogu bolje i u 
funkcionalnom i organizacijskom  smislu poboljšati, tako da očekujem da ćemo i po  tom 
dijelu napraviti određene pomake. 

  Ono što je vrlo bitno, a htio bih naglasiti da znate da nam je u interesu nama 
kao policiji da ste vi isto ključni dio kompletnog sustava sigurnosti i da nam je upravo ta 
suradnja vrlo bitna, tako  da po tom pitanju ja stojim na raspolaganju 24 sata 365 dana u 
godini i ukoliko imate bilo kakvih potreba za određenim objašnjenjima ili određene stvari 
uvijek možemo o tome raspravljati. Isto tako koje je vezano ključno na funkcioniranje 
sustava policije, a to mi je vrlo bitno da sa vama o tome, odnosno  da vi znate našu 
problematiku, koja je ključna po pitanju kadrova. Vi znate da domicilno stanovništvo   vrlo 
malo odlazi  i prijavljuje se za policijski posao i da tu mi više manje imamo ljudi po potrebi 
službe. Kada je netko po potrebi službe onda znate da je upitna i motivacija i sve ostalo, 
a za svaki posao da se dobro napravi ključna je motivacija osim svih ostalih složivih stvari. 
U tom dijelu apeliram i na Županiju i na lokalnu samoupravu da  na određeni način 
pokušamo naći nekakav sistem ili nekakav način da se tim policajcima adekvatno i 
dostojanstveno riješi određeni smještaj, jer je to ključno za početak svega  da on može, 
ono što se kaže na kraju dana doći doma, spremiti nešto za pojesti, jer  cijene najma 
nekretnina svi znate da su jednostavno za policijsku plaću ne mogu zamisliti. U tom 
smislu apeliram na sve vas kolikogod možemo na razno razne načine, naravno, ovisi o 
gradu. Županiji ili na bilo koji način da pokušamo taj dio riješiti. I ono što sam već 
razgovarao sa Županom  to je da osim ovih  Vijeća po lokalnim samoupravama da 
pokušamo napraviti jedno Županijsko vijeće koje će kao takvo ipak koordinirati rad, jer svi 
znamo da uvijek mora biti nekakva koordinacija sa više  razine i nekako sigurni ste u 
svemu tome.  

  Ja bih završio s tim i ono što sam rekao tu, zahvaljujem se još jedanput na 
povjerenju koje ste mi dali i tu sam 24 sata na raspolaganju kada god što treba. Hvala 
vam. (Allauz). 

 PREDSJEDNIK  zahvaljuje na izlaganju gospodinu Klabotu. Vijećnici su dobili pisani 
informaciju. Otvara raspravu za klubove vijećnika za koju  su se javili Mirjana Galo, 
Koalicija SDP-HSU-HSS-DSS, DAMIR GRÜNBAUM, Živi zid, VILI ROSANDA, Koalicija 
IDS-HNS-ISU-HSLS-ZELENI. 

  MIRJANA GALO, čestita načelniku Policijske uprave Istarske na izboru, želi 
mu puno uspjeha u radu. Vi ste sada na toj dužnosti, ali ja imam obvezu da još jednom 
upozorim na dvije, tri stvari koje su po meni jako važne za sigurnost, ali i za neku pravdu 
koja bi  trebala zadovoljiti građane. Znate da je 2011.godine u Puli ubijena  Radmila 
Marković, 2013. godine je ubijena Koviljka Radosavljević. Unatoč nagradi koju ste kao 
Policijska uprava raspisali taj ubica ili ubice još do danas nisu pronađeni. I dok je to tako 
ja baš ne osjećam veliku sigurnost ako ubojica živi mirno među nama. Podsjećam vas još 



16 

 

vezna na to da je 2015. godine je brat te pokojne Koviljke došao ovdje kao jedini 
nasljednik na ostavinsku raspravu i u novinama je bila samo jedna mala notica kako je 
gost iz Srbije skliznuo na Lungomare, pao i polomio kičmu. To ja isto tako nisam baš 
sigurna da je on sam od sebe  pao. Dok se ne razjasne ta ubistva, ne nađe počinilac, 
sumnje su svakakve, ima se pravo na sumnju, pa ja još jednom apeliram da svu snagu i 
sve moći uključite u to  da se ubice pronađu. Hvala puno. 

  DAMIR GRüNBAUM , kaže da je o pročelniku  Klabotu sve rekao kada  smo 
rekli svoje mišljenje o njemu. U nastavku kaže da  njegovo pitanje nije pitanje nego da bi 
htio da se u podacima ne dogodi ono što se dogodilo u Brkaču Milanovićima kada je 80 
policajaca, što interventne, što temeljne policije zakidale  prolaz kako ne bi bio  teroristički 
napad i dalo se ruka  jednoj zadruzi koja je radila u zoni zakona, zapravo u crnoj zoni 
zakona. Želio bih znati da se to više ne dogodi, da se takva intervencija ipak na neki 
način prouči spis i da se vidi na kojoj je strani pravda.  

  S druge strane mi je drago da ćete više raditi na onom segmentu što se tiče 
pronalaženja krivičnih dijela na polju korupcije i tih kaznenih dijela vezanih za privredu i 
tako. To isto u vezi ovoga, jer smo  mi dali kaznenu prijavu protiv 6 sudaca itd. Međutim, 
da se prije možda ušlo  u duh stvari, da se to prije radilo, možda ne bi došlo do onoga u 
Damijanićima i ne bi došlo do svega toga. Toliko s moje strane. To je jedan dobar rad.  

  VILI ROSANDA,  u ime Kluba IDS-HNS-ISU-HSLS-ZELENI želi načelniku 
Klabotu puno uspjeha i puno sreće u narednom mandatu, jer svakako da je sigurnost 
građana nešto što je u biti  najbitnije. I koliko sam iz Izvješća uspio pročitati vesele me ti 
trendovi smanjen ja  kaznenih dijela u samoj Istarskoj županiji. Vjerujem da  se još jako 
puno može napraviti po pitanu smanjenja prometnih nesreća, da li kroz uvođenja  tih 
fiksnih kamera za mjerenje brzine, kao što smo vidjeli  u nekim gradovima van Istarske 
županije ili na neki drugi način. I ono što  također izražavamo veliko zadovoljstvo što se u 
biti građani u Istri  osjećaju zadovoljno, a siguran sam  da bi teško danas bili najviše 
turistička regija u Hrvatskoj da i sami turisti ne ocjenjuju Istru i kroz faktor sigurnosti. 
   Jedan podatak koji najviše strši u ovom Izvješću je povećanje požara  
od gotovo 50 % u prvih 9 mjeseci ove godine u odnosu na prošlu godinu. Mislim da smo 
svi ove godine više nego ikada do sada bili svjedoci jedne razorne moći požara koji su 
najviše nanijeli ogromne materijalne štete u samoj Dalmaciji i vidjeli smo što to znači 
jedna opasna kombinacija i klimatskih uvjeta, nepristupačnost terena, ali ću reći i 
spremnosti, ne spremnosti, opremljenosti ili neopremljenosti služba. 

   I tu bih samo htio još navesti da uzevši u obzir  ta drastična povećanja u 
samim požarima, svakako bih se htio zahvaliti  svima  koji su sudjelovali u obrani Istre od 
ovakve jedne opasnosti, jer  vjerujem da je to isključivo sama niska razina rizika je 
isključivo produkt jedne dobre organizacije i svakako iznimno brze intervencije svih onih 
koji rade sprječavanje širenja tih požara. 

  PREDSJEDNIK, utvrđuje  da je iscrpljena  raspra za klubove vijećnika. Otvara 
pojedinačnu raspravu za koju se javio vijećnik  Boris Rogić. 

  BORIS ROGIĆ, Koalicija IDS-HNS-ISU-HSLS-ZELENI, čestita novom 
načelniku policijske uprave Istarske i želi mu, kako to inače zove svi djelatnici dežurnih 
službi, što manje posla. 

 Već je rečeno što se tiče vatrogastva, odnosno požara na području Istarske županije. 
Bilo je i statističkih pokazatelja da ih je bilo više u odnosu na prošlu godinu. Međutim, nije 
bitno istaći  broj požara. nego je bitno  istaći koliko je izgorjelo. To je bit toga.  Od 
1.06.2017. godine do 30.09.2017. godine je bilo 0,19 hektara opožarenih površina. Dakle,  
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svaki požar je izgorjelo 0,19 hektara što je ne dobro, nego to je više nego dobro. Ako 
uzmemo u obzir da je u Europi se uzima prosjek 3,5 hektara po opožarenoj površini, sve 
ispod toga jer više nego dobro.  Slažem se da je između ostalog više razloga. Jedan od 
tih svakako je ustroj vatrogastva na području Istarske županije. Sigurno, vrijedni, marljivi 
djelatnici Javna vatrogasne postrojbe, nemojmo zaboraviti da su tu i  dobrovoljna 
vatrogasna društva, tehnička  oprema. Ja ću vam samo reći jedan podatak  da prije 11 
godina je inicijativa Vatrogasne zajednice Istarske županije kojoj su se pridružile sve 
općine i gradovi išlo u nabavci 34 specijalna vozila za vatrogastvo i to se uspjelo napraviti. 
I  samim tim činom  drastično je porasla kvaliteta zaštite ljudi i imovine. Kada jedan turista 
bira destinaciju  gdje će ići, pogotovo u zadnje vrijeme,  sigurnost  mu  je jedno od prvih 
mjesta je sigurno i ta sigurnost.. Upravo zbog toga ne spava se u tom segmentu, ide se 
ponovno u nabavku određenih kvalitetnih vozila čime će se još povećati kvaliteta za 
zaštitu ljudi i imovine.  

  PREDSJEDNIK, utvrđuje da se više nitko nije javio za pojedinačnu raspravu, 
pa daje riječ gospodinu Alenu Klabotu. 

  ALEN KLABOT, kaže da upravo ovo što ste postavili kao problematiku, je 
upravo ono što sam pokušao reći u kratkim crtama. Sve to možemo i sigurno da ćemo 
napraviti bolje, problematika od kadrova do svega ostalog. 

  Ovaj slučaj, gospođo vijećnice (pitanje  Mirjane Galo) radi se sigurno o jednom 
malo težem obliku kriminalističkog istraživanja i za to su potrebni kadrovi. Takvi kadrova 
ispod 15, 20 godina rada na krim poslovima sigurno da je to teško napraviti. Mi takvih 
kadrova jednostavno nemamo. Nisam se došao pravdati, nego samo ono što sam rekao 
još jedanput je upravo to ta sigurnost kod građana i sve skupa dati ću od sebe da se  to 
napravi. Ja sam kao takav sigurno ne mogu sam, vjerujem u svoj tim, izabran sam 
prvenstveno jer sam poznat po organizacijskim sposobnostima i motivaciju tima i na tom 
tragu ću sigurno raditi i vjerujem da ćemo već na  idućoj sjednici Županijske skupštine 
imati malo bolje rezultate. Ovo što je bilo do  sada  jednostavno mi je teško komentirati,  
nemam te podatke, ali znate sami da protek vremena isto čini sve. U tom smislu još 
jedanput zahvaljujem i nadam se suradnji, jer je to ključ upravo takva pitanja koja 
možemo na svakodnevnoj bazi kadgod imate nekakvih problema ili gdjegod treba stojim 
na raspolaganju kao što sam rekao. 

  PREDSJEDNIK, želi gospodinu Klabotu uspjeha u radu i predlaže da 
Skupština donese Zaključak da se prima na znanje Informacija o stanju sigurnosti na 
području Istarske županije za prvih 9 mjeseci 2077. godine, koji stavlja na glasanje, te 
nakon glasanja utvrđuje da je Skupština jednoglasno prihvatila  

    I N F O R M A C I J U  

 o stanju  sigurnosti na području Istarske županije za prvih 9 mjeseci 2017. godine 
  

  AD – 4 Prijedlog Proračuna Istarske županije za 2018. godinu –  
     godinu – prvo čitanje 

  Proračun predstavlja  gospodin Župan IŽ i pročelnica Upravnog odjela za  
financije i proračun IŽ, gospođa Slavica Benčić – Kirac. 

  Drugo čitanje – Usvajanje Proračuna, izjašnjavanje o amandmanima je 
predviđeno za 18.12.2017. godine. Nakon današnje rasprave rok za dostavu 
amandmana  pojedinačnih ili pop klubovima vijećnika je 4.12.2017-godine do kraja dana, 
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do pola noći. Svi amandmani koji do ponoći 4.12.2017. godine, to je ponedjeljak, budu 
pristigli biti će uzeti u obzir, obrađeni i nakon toga definitivni Prijedlog proračuna dobiti 
ćete s materijalima za  sjednicu kada ćemo odlučivati o amandmanima i prihvatiti ili odbiti 
konačni prijedlog Proračuna.   

  ŽUPAN IŽ, zahvaljuje Predsjedniku na dobivenoj riječi. Zahvaljuje se  svim 
odborima i članovima Odbora, koji su itekako studiozno pristupili razmišljanju i 
promišljanju o Proračunu. Zapisnike Odbora sam itekako pročitao i sve što ste rekli i sve 
što ste sugerirali proteklog tjedna  kako bismo naravno poboljšali svoj rad, odnosno kako 
bih uzeo u obzir sve vaše inicijative i prijedloge.  Ono što isto tako želim reći , naravno, 
uz sve to što je PREDSJEDNIK rekao da vas molim, kao i svih proteklih godina onako 
kako ste radili ili oni koji su bili članovi ove Županijske skupštine kako su radili, na način 
kada se nešto predlažete as isto tko kažete gdje uzeti, odnosno da je to uravnoteženo po 
Zakonu o proračunu. Dakle, ako dajem i predlažem što negdje da se nešto učini, isto 
tako moram predložiti gdje tih 100 uzeti kako bi onda ne napuhavali prihode već imali 
jedan održivi Proračun.  

  Ono što je možda prije samog starta u ovaj Proračun ja želim reći jedno moje 
razmišljanje gdje sam siguran da ćete ga i vi podržati. Vido sam kroz Odbore itekako da 
ga podržavate i hvala vam na tome. Ovo nam je u ovom timu, u ovom sazivu Županijske 
skupštine prvi Proračun o kojemu razgovaramo, prvi prijedlog koji dolazi ispred sav i 
vjerujem da ćemo imati prigode još tri puta tako razgovarati o Proračunu i tako kada je 
čovjek, 6 mjeseci nakon izbora onda trebamo gledati ne ono što je bilo natrag, pustimo 
ovu 2017. godinu koja ističe, nego gledajmo unaprijed 3 i pol, četiri godine što želimo 
učiniti u vremenu u kojemu imamo čast obnašati ove dužnosti za koje smo dobili 
povjerenje naših sugrađana. Ja mislim, dakle, da trebamo neto  vrlo konkretno napraviti, 
trebamo se okrenuti investicijama i pronalaženju načina kako da za sve započete 
projekte, programe, manifestacije  isto tako realiziramo, ja bih rekao, goruća pitanja 
upravo u onom  segmentima i sferama zašto  Županija kao takva je zadužena, za što je 
odgovorna. Tu, dakle, prije svega, mislim na školstvo, mislim na zdravstvenu zaštitu, 
socijalnu skrb, misli na sve djelatnosti koje možete vidjeti da smo itekako planirali kako u 
Proračunu tako u projekciji za slijedeće godine. To ću pokušati ovdje kroz ovih 8 sladova 
i približiti na koji način mi u Županiji smo razmišljali, na koji način smo pristupili ove 
godine ovom Proračunu, ovom Prijedlogu ustvari Proračuna, koji je tu pred, vama i zašto 
toliko puno sastanaka, kolegija i svega ostalog bilo sa ekipom pročelnika, kojima se ja 
zahvaljujem na aktivnom sudjelovanju, ali i sa ravnateljima naših institucija, ustano9va, 
kako bi maksimalan broj investicija pokušali zajedno realizirati, jer ja nikada  ovu Županiju 
ne gleda kao izolirani otok, nego zajedno da sa svojim tijelima, da sa svojim ustanovama, 
ali i sa gradovima i sa  općinama. Iz tog, dakle, razloga mi možemo konstatirati da je ovaj  
konsolidirani, što bi rekli financijeri,  Proračun, predložen 1.320.670,00 kuna  s time, kao 
što možete vidjeti, samo 16,8 % je ustvari to o čemu mi ovdje pričamo, a to je , dakle,  
Županijski dio Proračuna, defakto sve ono na što mi imamo, tako reći, utjecaja, što 
kreiramo, a ne samo da evidencijski uvrštavamo u naš Proračun. Tih 227.892.000,00 
kuna to je Županijski dio Proračuna. Nisam slučajno prije rekao koliko je to veliki dio 
kolača da svi dobijemo jednu takvu sliku da je onih, rekao sam 60 %, koliko će Hrvatska 
država plaćati borbene zrakoplove, ali kako je tako je. 

  Ono što treba reći je činjenica koju ovdje vidite, a po mojim informacijama već 
ovaj tjedan to će biti na Saboru RH vezano uz glasanje, to je novi Zakon o  financiranju 
područne i regionalne samouprave, gdje na prvi pogled to dobro zvuči, dobro izgleda 
kada se nešto diže.,odnosno kada se diže postotak 16,5 na 17 % izvorno dijela našeg 
Proračuna, odnosno poreza na dohodak koji će ostajati županijama.  Pitamo gdje je onda 
keč ? Keč je dakle u tome što je osnovica različita. Zašto je osnovica različita? Zato jer 
smo lani u ovo vrijeme, sjećate se, imali izmjene Zakona o porezu na dohodak i naravno, 
dakle, da svi smo podržali da ljudi imaju veće plaće, svi smo podržali da se  manje 
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porezno optereti rad svih koji pune Proračun. Iz tog razloga, naravno, da ostaje manja 
osnovica nas koju se obračunava tih 17 %. I keč je dakle u tome da mi danas ne 
možemo, kad kažem mi, ne mislim  samo na moju ministricu financija, odnosno na naše 
Upravno tijelo financija, nego i na Republiku Hrvatsku , egzaktno izračunati što to nama 
nosi, jer nemamo egzaktnu evidenciju strukture plaća u Istarskoj županiji. Samim time 
nemamo ni egzaktnu strukturu poreza na dohodak na koji se obračunava ovih 17 % 
poreza na dohodak koji ostaje Istarskoj županiji. I zato je to element procjena i zato ja 
već sada svih nas upozoravam da budemo oprezni, odgovorni, racionalni, kako ne bismo  
narušili sigurnost i stabilnost Proračuna, jer ćemo to moći u četvrtom, petom mjesecu reći 
kako se puni naš Proračun, ukoliko naravno prođe ovaj Zakon  u Hrvatskom saboru i  
ukoliko 1.01. budemo imali ove postotke koji su ovdje napisani. Mislim da  to važno reći 
da danas ne možemo to izmjeriti ni u kunu, ni u tisuće, ni u stotine tisuća kuna i zato smo 
mi išli sa jednim možda malo optimističnijom varijantom iz jednostavnog razloga, jer v 
idimo da nam raste broj zaposlenih, što smo više puta ovdje konstatirali, a rastu nam i 
plaće u odnosu na one prošle godine gdje  smo egzaktno mogli vidjeti što to nam nosi tih 
16,5 %, prvenstveno mislim  tijekom ove godine i prošlu godinu. Ono što isto tako treba 
reći kako je Zakon predvidio, kako u zakonu kaže, Fond za izravnanje . No, sto tako ja 
vam mogu reći sa sigurnošću da mi se nećemo okoristiti iz tog Fonda za izravnanje budi 
da je zakon rekao da, mi koji smo čitali, da je 319,00 kuna po stanovniku granica ispod 
koje će manje razvijene županije dobivati kompenzacijske mjere. Mi smo itekako iznad 
toga i iz tog razloga iz onog postotka Fonda za izravnanje mi sasvim sigurno ništa 
dobivati nećemo. već u crnom scenariju  kako i zakon predviđa mi ćemo biti alimentirani, 
ukoliko budemo dobivali manje od ove godine poreza na dohodak. Mislim da to nije 
realno upravo zbog jake gospodarske aktivnosti i  većeg broja zaposlenih osoba, kao što 
sam rekao u Istarskoj županiji i da ćemo možda biti na nuli ili tu negdje oko nule, ali ja ne 
bih sada to potpisao, već bih pričekao prvi rebalans u kojem će jasno biti kakav će biti 
trend negdje, kao što sam rekao, u petome mjesecu 2018. godine.  

  Da idemo možda korak dalje. Ja bih rekao ono što je jako važno da je naš 
Proračun, a upravo temeljim se na onim  svojim prvim uvodnim rečenicama, da je 
Proračun progresivan, da je snažno investicijski orijentiran i socijalno osjetljiv. Kada to 
govorim, naravno, da to ne govorim iz rukava, nego na temelju argumenata, činjenica, 
brojku, projekata koje smo planirali, ali isto tako da je, kao što vidite, uravnotežen, daj e 
siguran i da ne smije i da neće doći u pitanje ni jedna započeta aktivnost europskih  
projekta ili bilo koja druga manifestacija ili dugoročni višegodišnji projekt u koji je Istarska 
županija ušla. 

  Ono što isto tako želim reći je brojka ovdje dolje i naglasiti je 165.000,000,00 
kuna, odnosno skoro 166.000.000,00 kuna kao što možete vidjeti, a to su ukupne 
investicije koje mi planiramo u slijedećem trogodišnjem razdoblju. Jasno vam jer zašto 
pričamo o trogodišnjem razdoblju, kao što sam prije rekao, u našemu mandatu, a to se 
sve može vidjeti kroz projekcije koje su, naravno, sastavni dio našega Proračuna, jer 
upravo sada postavljaju se temelji što želimo raditi, kao što smo rekli, slijedećih 3 godine. 
I mislim da na ovu broju možemo biti ponosni s obzirom na okolnosti, s obzirom na 
decentralizaciju sredstava u Republici Hrvatskoj i s obzirom na to da smo odlučili ne 
kukati, ne plakati, ne imati jadikovke, već biti itekako orijentirati na investicije, biti 
orijentirani na razvoj i biti orijentirani na rješavanje  gorućih potreba za koje smo spremni. 
Spremi smo a gradnju medicinske škole, spremni  smo za gradnju cijelog niza škola, 
spremni smo, kao što smo , kao što sam prije rekao, za nadograđivati domove za starije i 
nemoćne ili za ulagati u Rovinjsku bolnicu, specijalnu ortopedsku bolnicu «Dr. Martina 
Horvata». I tu se ja želim zahvaliti gradovima,  tu se ja želim zahvaliti pomoći i suradnji 
upravo na tom projektima., kao što smo lani sa Gradom Rovinjom  išli 50:50 % ulaganja, 
gdje Grad Rovinj to nije trebao napraviti,., ali želi da se realizira ta investicija. Isto tako, 
rekao sam prije,  i odgovorio na pitanje  gospodina Vladimira Buršića da smo zajedno sa 
Gadom Pulom potpisali sporazum za Dom «Alfredo Štiglić», tako možemo potpisati 



20 

 

sporazum i za gradnju srednje Medicinske škole, kako bismo izgradili Medicinsku školu u 
ovome mandatu. I izgradit ćemo je. Izgradit ćemo jednu novu, modernu Medicinsku školu, 
jer to Istri treba, jer ćemo imati onda i novu bolnicu, ali i visoko opremljenu novu 
Medicinsku školu, kako bismo razmišljali o kadrovima i kako bi stvarali i preduvjete da 
srednju školu završavaju naše učenice i učenici na upravo onakvim nastavnim 
programima, planovima, ali  opremi i prostornim mogućnostima kakvima imaju njihovi 
kolege 300 ili 500 kilometara zapadnije. 

   Isto tako vidite da planiramo sredstva za rekonstrukciju i adaptaciju i 
energetsku obnovu cijelog niza škola za što smo spremni. U petak je ministar imao 
konferenciju  za medije gdje je rekao kako natječaj za energetsku obnovu škola ide i 
trajat će čak do 2020. godine ili do iscrpljivanja previđenih sredstava od 350.000,000,00 
kuna, iako postoji i mogu1ćnost alociranja drugih sredstava, što znači da smo mi  tu 
informaciju na vrijeme imali i da smo se spremili sa projektima sa građevinskim 
dozvolama, ali to  vam je kao u svakom drugom biznisu trebate imati svoju ulaznicu za 
platiti kao bismo mogli konkurirati na ova bespovratna sredstva. Zato mi planiramo velike 
iznose, kao što vidite od 11.200.000,00 kuna. I trebamo raditi krak po korak ono to smo 
zadnji puta rekli, smanjivati trošak prijevoza učenika, jer smo ekonomskom analizom 
shvatili da uz kupnju određenih prijevoznih sredstava dugoročno ćemo višestruko 
smanjivati trošak što nekome prijevozniku danas plaćamo. 

 Isto tako neću ponavljati sve ono  što sam prije  rekao za Dom «Alfredo Štiglić», gdje 
idemo zajedno sa Gradom Pulom, to je tih slijedećih 38.000.000,00 kuna. 
440.000.000,00 kuna, dakle, je planirano kako bi, kao što je prije predsjednik Upravnog 
vijeća Opće bolnice Pula, gospodin Valerio Drandić rekao, završio gradnju naše nove 
Opće bolnice, a naravno da idemo raditi i niz manjih investicija, gdje  ovdje u ovoj 
prezentaciji htio samo  tri riječi reći, to e Dom zdravlja u Vodnjanu, pošto je bila  tema 
ovdje pretprošle sjednice Županijske skupštine,  gdje ste vi dali suglasnost na zaduženje, 
to je nova grada Zavoda za javno zdravstvo Istarske županije, gdje ću napomenuti da oni 
to iz svojeg poslovanja financiraju, a mi dajemo još  samo jamstvo po Zakonu o 
proračunu . I kao što sam rekao zajedno sa Gradom  Rovinjom, ali i sa samom bolnicu, 
idemo razlomiti investiciju na trećine, kako bismo omogućili Općoj našoj bolnici  ne 
gubitak, nego upravo obrnuto jedan veliki pozitivan financijski iskorak u smislu standarda, 
novog bazena, samim  time i nov ih pacijenata koji će puniti sutra Proračun, to su prije 
svega Austrijski osiguranici, ali naši ljudi koji preko HZZO-ova kao i do sada ići će u 
specijalnu ortopedsku bolnicu, a i dobivati nesumnjivo veći standard. 

  Završavam sa višegodišnjim projektima koji su ovdje navedeni, sa velikim 
projektom navodnjavanja, gdje nećemo  stati samo na Poreču. I nastavljamo  sa izradom 
Strategije razvoja vinarstva projekata pomoćnika u nastavi,  implementaciji zavičajne 
nastave i sve ostalo što radimo i što smo uz vašu podršku prethodnih godina uvrstili u 
Proračun Istarske županije. 

  Zaključno, ja jesam optimista što se tiče Proračuna, ja jesam optimista da 
zbog naše spremnosti, zbog naše brine hoćemo dobiti dosta bespovratnih sredstava , 
prije svega, iz Europskih fondova i to putem naših ministarstava, jer za razliku od mnogih 
drugih županija jesmo spremni, ne šparamo na projektnoj dokumentaciji i tako će biti i 
nadalje.   

  Završit ću, dakle, sa time da kao i svake godine predsjednik Skupštine, moja 
malenkost, sjest ćemo  nakon svih vaših amandmana, pažljivo ih razmotriti, biti otvorni za 
vaše dobronamjerne prijedloge, inicijative i reći da i ove godine, kao i prošle godine, a u 
smislu maksimalne transparentnosti našega Proračuna imamo i savjetovanje otvoreno, 
koje je otvoreno, do 15.02.2017. godine, dakle, slijedećih 20 dana je otvoreno i ovo  
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savjetovanje, otvoreni su amandmani i na slijedećem Proračunu ćemo pokušati sve 
zdrave, konkretne prijedloge uključiti u konačan prijedlog Proračuna za 2018. godinu. 

  PREDSJEDNIK, zahvaljuje Županu na u vodnom obrazloženju i moli Slavicu 
Benčić Kirac, da uveden vijećnike u Prijedlog Proračuna IŽ za 2018. godinu s molbom  
da pokuša sintetizirati  obrazloženje Proračuna. 

  SLAVICA BENČIĆ KIRAC, pročelnica Upravnog odjela za  financije i 
proračun IŽ, naglašava da će pokušati da se ne ponavlja u jednom dijelu koji je Župan 
istaknuo, da je i na sjednicama Odbora potekli tjedan imala prezentaciju Proračuna, gdje 
dosta rečeno što se može preklapati, pa će se bazirati na prvi dio Proračuna. Kada je 
razmišljala o prezentaciji, kaže da je prvenstven razmišljala o novim članovima 
Županijske skupštine da im približi Proračun,. jer je materijal jako obima i jako je to 
kompleksna materija u  segmentu sagledavanja cjelokupnog materijala  

  Proračun je dan na dvije razine,  to vam je obvezna četvrta razina i obveza 
treća razina i četvrta razina, da bi bilo lakše razumijevanje analitike Proračuna, a isto tako 
analitika je važna u segmentu podnošenja Proračuna, odnosno amandmana na Proračun 
2018. godine. Sastavni dijelovi Proračuna se sastoj taj opći i p posebni dio, plan razvojnih 
programa i ta Odluka o izvršavanju. Znači, temeljem uputa Ministarstva financija izradili 
smo taj proračunski okvir koji on tako iznosi i imate tu pregled, svih pokazatelja na više 
razina. Dali smo jednu novinu u odnosu na Proračune prethodnih godina. Dali smo vam 
proračunski okvir od 5 proračunskih godina. To je ostvarenje 2016, plan 2017., odnosno 
tekući konkretan plan, plan za 2018. te projekciju za 2019. i 2020. godinu. Ovdje 
metodologija, koja je na taj način propisana,  ide od Zakona o Proračunu, kao temeljnog 
zakona do Pravilnika o proračunsko i  računovodstvu i računskom planu. A novina je  da 
smo ove godine dobili i nadopune, upute Ministarstva financija, gdje smo po prvi puta 
uključili manjkove zdravstvenih ustanova, konkretno Opće bolnice Pula i to je vidljivo kroz 
opći dio Proračuna, pa sam ja kao to tu morala istaknuti da vidite. A važno je istaknuti da 
smo mi to kao izvor prihoda za sanaciju tih prenesenih manjkova, odnosno procjene do 
kraja 2017. godine dobivali sredstva od Ministarstva zdravstva, odnosno Državnog 
proračuna. Kada se to sve zajedno zbroj dolazimo do Proračuna od 1.320.470,00, 
odnosno našeg dijela od 221.000.000,00 milijuna kuna i ovih 1.098.000.000,00 kuna. 
Ovdje sam baš istaknula ovu nadležnost nad  proračunskim korisnicima radi ovih novih 
vijećnika, kao što sam već  rekla,  imamo veliku disperziju korisnika u dijelu Upravnog 
odjela za obrazovanje. Isto tako u dijelu zdravstva . Nešto malo u  segmentu 4 naša 
muzeja, odnosno kulturne institucije i u segmentu, znači, održivog razvoja naše Javne 
ustanove Natura Histrica i Zavoda za javno zdravstvo, da bi se dobili pregled veličine  
ovog  velikog prostora, odnosno velikih količina proračunskih korisnika u segmentu, ako 
mogu tako jednostavno reći, naših društvenih djelatnosti u najvećem dijelu.  

  U dijelu, znači,  proračunskog okvira projekcije su date za  2018. godinu sa 
1.148.840.000,00 kuna ili sa projekcijom 2020. 998.000.000,00 kuna. Znači, projekcije su 
kroz i razradu Proračuna za konkretnu proračunsku godinu podložne promjenama,  one 
su  sada u ovom obliku prikazane na taj način, one će biti podložne promjenama, 
odnosno razradi u cijelom dijelu. Proračun je takav da je uvijek veći dio kolača naš dio 
proračunskih korisnika, naš proračunski dio je otprilike 221.000.000,00 kuna, odnosno 
238.000,00. Ovdje mogu reći da  smo mi, kao što sam rekla, na Odborima imamo razinu 
Proračuna  2016. godine u ovom našem dijelu Istarske županije. U dijelu korisnika oni su 
uvijek veći, odnosno od 80 do 75 % Proračuna. Tu sam, važno je za naglasiti,  da se svi 
naši proračunski korisnici u našem Proračunu  javljaju samo evidencijski, odnosno znači  
da nismo im ukinuli njihove žiro račune, nego ih evidencijski pratimo na mjesečnoj razini 
kako kroz računovodstveni sustav, a ona četvrta razina, koju sam vam napomenula  na 
početku, je ustvari važna radi toga što ćete, već ste je i dobili, polugodišnji Izvješće o 
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izvršavanju Proračuna, kao i Godišnji izvještaj,  dobili da vidite svu analitiku četvrte razine, 
pa je ona dobra radi usporedbe, znači plana i potrošnje. 

  U dijelu Proračuna on izgleda ovako, gdje su samo pokazatelji, koji su možda 
važni, da se vidi kretanje prihoda i rashoda Proračuna, ali značajni dio je u tom dijelu 
prihoda odnosno rashoda, koji su tendencijski iz godine u godinu lagano rastu, ali se oni 
dnevno prate i podložni su promjenama kroz izmjene i dopune Proračuna.  

  Važni dio možda je  taj dio koji se odnosi na proračunske korisnike i ona 
sredstva kod njih značajno iskazuju, u dijelu od kada su u 2016. uveli u naš Proračun 
praćenje Opće bolnice Pula, ti prihodi  iz  skupine 67 javljaju se  kao  jako značajna 
stavka iskazuje u našem Proračunu. I ustvari, kako sam rekla i na Odborima, planovi i 
naši proračuni do 2016. i nakon toga su maltene  usporedivi baš zbog tog konsolidiranog 
Proračuna, odnosno usporedivih podataka.  

  U dijelu  troškova isto tako, rastu prihodi od zaduživanja koje smo usvojili 
2017/8., prvenstveno kod dijela proračunskog korisnika. U jednom dijelu  ispred nas baš 
zbog ovih investicija koje je naprijed iznio Župan, a isto tako ova planirani višak 
prethodne godine, a sastoji se od  viška, odnosno reduciranog manjka od 25.000.000,00 
kuna, u dijelu 35.000.000,00 kuna sanacije kod dijela manjka bolnice, a isto kod Zavod 
za javno zdravstvo i Zavoda za hitnu medicinu, pa si oni prebijaju. A u našem dijelu smo 
sa 4.400.000,00 predvidjeli neka nenamjenska sredstva od 2.500.000,00 kuna, nešto 
sredstva od pomorskog dobra, sredstva lovo zakupnina koja prenosimo zakonski iz 
godine u godinu.  

  U dijelu kapitalnih, odnosno financijskih i svih ostalih rashoda, rastu financijski 
rashodi vezani na investicije, rastu  rashodi skupine  47 i 42, to su i rashodi koji se 
odnose na ulaganja, odnosno takozvani investicijski rashodi, ali se oni kao 
knjigovodstveno  ovako zovu- 

  U dijelu da vidite postotak sa investicijskim zamahom idu ova ulaganja u 
dodatna nefinancijsku imovinu i proizvodnja dugotrajne imovine, što je isto tako vidljivo i u 
ovim slijedećim godinama i u ovoj sada. 

  U segmentu onog  hladnog pogona bilo pitanje ovih naših 221.000.000,00 
kuna na kraju, koji se smanjuje za 16.559.000,00 kuna, 

  Ovdje sam vam po Upravim tijelima dala vam pregled da vidite što se 
smanjuje, što smo mi išli s Prijedlogom proračuna sa smanjenjem da bismo pali u 
preuzete dugoročne obveze. Ne idemo sa smanjeni sredstvima  kod nekih Upravnih 
odjela, to je prvenstveno kod dijela Stručne službe, manja sredstva za  takozvani  hladi 
pogon za 1.900.00000 kuna zbog toga što u slijedećoj godini nema izbora. 

  U dijelu proračuna financija nema povratka kratkoročnog kredita za Europske 
projekte za 15.000.000,00 kuna, a dio pričuva za Župana se seli iz Upravnog odjela za 
proračun i financije u Kabinet Župana, pa je tu iskazano ovo povećanje od 1.100.000,00 
kuna . 

  U dijelu Upravnog odjela za održivi razvoj pretpostavljamo završetak Kaštijuna 
i smanjen je ulaganja za ovih 12.400.000,00 kuna. 

  U dijelu Upravnog odjela za turizam smanjenje od 2.200.000,00 kuna iz  
razloga to su EU projekti na Parenzani završeni.  
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  U dijelu Upravnog odjela za poljoprivredu došlo je do usklađenja  sredstava 
Hrvatskih voda, odnosno  sa Agencijom  za plaćanje u poljoprivredi. To znači svi projekti 
koji su bili kao takvi u prvom planu Proračuna pokušani zadržati. 

  U dijelu obrazovanja, sporta i tehničku kulturu, ovdje je veliko povećanje, 
17.900.000,00 kuna, prvenstveno zbog ovih kapitalnih ulaganja, koja će  provoditi 
Upravni odjel. 

  Kabinet Župana sam već istakla. 

  Upravni odjel za gospodarstvo ima povećanje od 2.800.000,00 kuna, gdje se 
jedan dio sredstava, odnosno veliki dio sredstava  temeljem  donijete odluke za 
izdvajanje za  Centar za kompetencije za napredne materijale, odnosno se izdvajaju 
sredstava. 

  U dijelu Upravnog odjela za međunarodnu suradnju i europske poslove, te 
sredstva za novi Europski projekt  3 D for vet. I tu smo osigurali, bilo je već u pitanima u 
dijelu za Europske projekte, jednu malu proračunsku zalihu za  Europske projekte koji  
eventualno prođu u jednom dijelu do kraja dok ne bude detaljno poznato, 
1.000.000.000,00 kuna za nove Europske projekte u Proračunu 2018. godine.       

  Ovo je čisti hladni pogon naših Upravnih odjela, odnosno programa u javnim 
potrebama koje oni na taj način provode. 

  U dijelu korisnika  je ovo veliko povećanje. U najvećem dijelu je to povećanje 
zdravstva i domova za starije i nemoćne osobe, dok se nekim dijelovima gdje u školstvu 
Upravni odjel provodi investicije, one sada iskazuju momentalno kao smanjenje u dijelu 
korisnika, ali će se po svakoj školi znati  eventualnim rebalansom one kao takve doći do 
povećanja. I tu je to vidljivo. 

  Ovdje smo  sada u dijelu razvojnih programa i ovdje se ja dosta preklapam sa 
Županom, pa ću ovo brže preći. Idemo sa Medicinskom školom i sa Školom «Mate 
Balota» Buje i Batel iz Krasa, sa svim domovima koje je Župan već istaknuo. To je tu 
pojedinačno prikazano, ali isto tako idemo i sa nekom projekcijom kroz  slijedeće dvije 
proračunske godine. Izgradit će se u jednom djelu kroz Odluku o izvršavanju, ovdje je 
analitički  vidljivo iz kojih izvora, a kroz Odluku o izvršavanju Proračuna smo detaljno 
popisali sve one elemente za koje će se Istarska županija konkretno u 2018. godini 
zadužiti, a projekcija podrazumijeva i plan za  201920.odinu  gdje neke investicije ili 
započinju ili će se odvijati kroz sve 3 proračunske godine, a iz više izvora. Sada iz ovog 
Proračuna pokušali smo navesti sve izvore koje znamo, da su izvori gradova i općina, 
nekog fonda za energetsku učinkovitost ili Ministarstva graditeljstva , ono što je sve 
poznato.  

  Svi ovi podaci  sa eventualnim izmjenama ili dopunama Proračuna su podložni 
nekim promjenama. 

  Ovo je nacrt Proračuna kao takav, ovdje su izvori prihoda, što je detaljno 
vidljivo kroz plan razvojnih programa. I ovaj dio kroz ukupne investicije. 

 To je detaljno vidljivo kroz plan razvojnih programa. I ovaj dio kroz ukupne izvore, to već 
kroz postojeće kredita iz 2016. godine, a tok iz novog zaduživanja od konstituiranja u 
2018. godini. 
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  To je način da se kroz Odluku dešavaju vidljivo oko 10.000,000,00kuna za 
Medicinsku školu, za domove za starije i  nemoćne, «Alfredo Štiglić» i sve ostale. 
Predviđeno je i davanje suglasnosti za bolnicu Rovinj i Zavod za javno zdravstvo Istarske 
županije. 

  Ja bih ukratko toliko o ukupnom Proračunu za 2018. godinu. 

  PREDSJEDNIK, zahvaljuje se gospodinu  Županu i gospođi pročelnici na 
danom obrazloženju. Nakon nekoliko predstavljanja Proračuna vjeruje  da su vijećnice i 
vijećnici dosta dobro upoznati s ovom tematikom. Otvara raspravu za klubove vijećnika 
za koju su se prijavili : Sandra Radolović, u ime Kluba vijećnika  SDP-HSU- SDSS, 
Tatjana Tomaić, HDZ, Vili Rosanda, IDS-HNS-ISU-HSLS-ZELENI.  

  SANDRA RADOLOVIĆ, kaže da su  na odborima dva puta dobili detaljnu 
prezentaciju i nada se da će se stvarno  vrlo brzo donijeti Odluka da svi proračunski 
korisnici uđu u riznicu kako bi olakšali posao Upravnom odjelu za financije i proračun, 
imali jedan račun za sve proračunske korisnike. Što je rekla i na Odborima pohvaljuje 
onaj dio gdje će se Županija uključiti u projekt dogradnje i izgradnje domova za starije i 
nemoćne osobe «Alfredo Štiglć». Mislim da naši građani zaista treće životne dobi to 
uistinu zaslužuju. Također moram pohvaliti projekt izgradnje Medicinske škole. Znam da 
postoje prioriteti i svjesni smo da se ne može sve financirati. Nadam se da će se ubrzo 
naći rješenje za Srednju glazbenu školu. Posebno bi htjela istaknuti, danas se opet 
provlači kroz Županijsku skupštinu, na svakoj točki dnevnog reda i po pitanjima i 
prijedlozima vijećnika, uvijek se dotaknemo tih «nesretnih EU fondova», pa moram reći 
da ne znam da li me to žalosti ili iznervira, više prije da ovo drugo. Župan je prije istaknuo  
energetsku obnovu škola. Moram reći da zaista vjerujem ministru kad kaže da se 
sredstva tako dugo iščekuju. Vi znate da smo mi kao Županija za to zakinuti i da po 
indeksu razvijenosti ulazimo u onu četvrtu skupinu, a neki čak izvan toga,  gdje ćemo mi 
moći dobiti samo 35 % sufinanciranja u odnosu na druge županije. Naravno da ćemo 
tako do kraja operativnog razdoblja moći financirati, tko ima novce da to financira. 
Međutim, htjela bih naglasiti  što se tiče energetske obnove više stambenih zgrada gdje 
su bila malo drugačija pravila , gdje je bilo puno, puno više projektnih prijedloga od 
novaca, da unatoč najavama do dana današnjeg  nisu realizirali sredstva koja su nam 
mogla biti na raspolaganju, mi danas imamo situaciju da u nekim linijama financiranja 
unutar operativnih programa imate 95 %neiskorištenih sredstava, a na nekim  dijelovima 
kao energetska obnova više stambenih zgrada nemate ništa više na raspolaganju. 
Također tu bih istakla energetsku obnovu obiteljskih kuća, gdje isto tako mi danas 
nemamo jednu kunu iskorištenu zato što se donijela Odluka o mjerilima financiranja bez  
da se to uskladilo sa Europskom komisijom. Danas fizičke osobe ne mogu biti korisnici tih 
sredstava i ne znam što će biti sa mjerama financiranja. Predložila bih Županu, ne znam 
da li vam je prošlo svima ispod radara, da Hrvatskoj su na raspolaganju osim  Europskih 
fondova, takozvane darovnice Kraljevine Norveške i Europskog ekonomskog prostora i 
upravo sam neki dan što me je zaista jako iznerviralo pročitala na naslovnoj stranici 
Ministarstva EU fondova da je završen treći krug pregovora o svim darovnicama. Okej, ja 
se slažem se., 2013. godine, moramo priznati, SDP-e nije napravio najbolji posao po 
izradi operativnih programa, nekada smo imali opravdanje  to što smo bili pokusni kunići, 
to su prvi operativi programi, ja se zaista nadam ri izradi slijedećih operativnih programa 
neće se napraviti ista  greška. Ali kao što je Župan rekao princip je slijedeći. Mi dobivamo 
šturu obavijest da je  završen treći krug pregovora. Ja zaista  ne znam da li se nas kao 
potencijalne korisnike kontaktiralo sa  muzejima kroz te darovnice dobiti koje muzeje 
želimo financirati. Mene stvarno žalosti da nekakva izgradnja dječjeg igrališta iznad 
200.000,00 kuna mora  servisirati Županijski proračun, dok su sve druge države u 
Europskoj uniji to stavile u svoje operativne programe, pa predlažem Županu ako može 
8.012.2017. godine kada bude na sastanku sa svim predstavnicima u Vladi da pita 
ministricu Žalac što je zapravo zaključeno u tim pregovorima, kako oni teku, jer jedna 
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informaciju koju morate znati, dakle, da Unija ima 6sto godišnje razdoblje, a darovnica 
Ekonomskog prostora ide na 7 godina. I one su već  trebale biti donijete, sporazum je  
trebao biti već potpisan, jer je to razdoblje  od 214- do 2021.godine. Dakle, opet pravimo 
iste greške, tražimo u 2017. godini i desit će se,  naravno, da će novci ostati neiskorišteni. 

  TATAJANA TOMAIĆ, HDZ, kaže da bi htjela pohvaliti strateške ciljeve u 
Istarskoj županiji što se tiče konkurentnosti gospodarstva, razvoja ljudskih resursa, 
zaštite prirodnih resursa, upravljanja prostorom, visoka kvaliteta života i prepoznatljivost 
istarskog identiteta. To su strateški ciljevi Istarske županije. 

   Vezano na visoku kvalitetu života kaže da bi se osvrnula, pogotovo na 
školstvo. Radi se o Sveučilištu što smo malo pričali sa Županom, vidjeli smo da su 
sredstva za Sveučilište smanjuju umjesto da se dižu, da se recimo  od 500  spustilo na 
400.000,00 kuna, mi ćemo tražiti povećanje tih sredstava za 2.500,00 kuna. Imamo još 
jedan prijedlog što se tiče učenika osnovnih škola. Radi se o socijalnoj ravnoteži. Mi ne 
možemo dozvoliti da djeca u osnoj školi su gladna. Predlažemo, kao to smo vidjeli da je 
Županija imala  nekakve projekte, kao što je bio projekt «marenda za sve» i projekt 
«Osiguranja prehrane djece u osnovnim školama», što će se sada ukinut, predlažemo da 
se od slijedeće školske godine uvene u osnovnu školu besplatni obrok za svu djecu 
osnovnih škola. Ovo izgleda nemoguće, ali zaista je moguće, jer u našoj Županiji imamo 
15.142 učenika., dakle, 17 nastavnih dana, od rujna pa do slijedeće nove godine, to bilo 
oko 60 dana, i tu bi se radilo o 9.000.000.000,00 kuna. Nakon toga bi u Županijski 
proračun slijedeće godine  ne samo Županija, nego bi se napravila suradnja i sinergija sa 
radovima i općinama, za koje sam sigurni da bi pristali, i tu bi se došlo do jednog portala 
koji se sačinjava od jedno 10,00 kuna, što bi bila jedna srednja, recimo, cijena jednog 
obroka, što bi zavisio da li ta djeca imaju kuharicu u školi ili ne, da li obrok bio kuhan ili bi 
bio neki hladni obrok ili tako nešto A da spomen uz to kao što je prije kolegica rekla da 
postoje razni projekti u Europskoj uniji, bili su i ove godine, gdje u stvari škole su  se 
mogle, ali i individualno prijavljivati, aplicirati na razna sredstva u smislu mliječnog obroka, 
voća i povrća, koja su financirana od Europske unije, gdje se potiče ustvari lokalni 
poljoprivrednici. Prema tome mislim da ovo nije nemoguće. MI smo svi ovdje iz jednog 
razloga, ja sam uvjerena u to, da napravimo nešto dobro za našu lokalnu zajednicu. 
Znači, da napravimo nešto dobro i za našu djeci što su ranjiva skupina i to zavise od nas. 
Ako smo mi tako bogata županija, ako smo  najbolji u nečemu, onda napravimo  taj 
iskorak i pokažimo da smo stvarno najbolji u nečemu. Mislim da je to jako bitno da bismo 
svi zajedno u sinergiji mogli napraviti. To nije nemoguća misija. Vidjela   sam da ta 
sredstva, recimo, postoji 11 i nešto milijuna kuna, ako  se ne varam, koja su namijenjena 
za osnovne škole, a za te osnovne škole može  se ostaviti oko 1,5 ili 2,00 milijuna kuna iz 
proračunskih sredstava za nužne intervencije. A ovo uložiti  slijedeće školske godine za 
našu djecu.  

   Što se tiče kulture mi se zalažemo, ne samo za kulturni amaterizam, nego i za 
profesionalne kulturne djelatnosti i mislimo da Županija ima potrebu za jednim 
simfonijskim orkestrom. I to je na tragu naših osnovnih glazbenih škola,.naše Srednje 
glazbene škole i naše Muzičke akademije na Sveučilištu u Puli, da se formira jedna 
institucija, jedna ustanova, s time da, kao što je i kolegica prije Radolović da što se tiče 
Odjela za međunarodnu suradnju i europske poslove, vidjeli smo da je u Proračunu 
milijun kuna kao rezerve za razne projekte, mi smo za to da se taj fond podigne i da se ti 
djelatnici još educiraju, po potrebi da se zaposle novi i da pomaže svim subjektima naše 
Županije. A  u smislu energetske obnove sigurna sam da ipak možemo ostaviti veliku 
uštedu. I turizam, samo bih podsjetila Župana, u predizbornoj kampanji kada smo govorili 
o biciklističkoj i pješačkoj stazi, bilo je rečeno o stazi od Pule do Umaga kao početno, a 
ustvari trebalo bi cijelu Istru umrežiti sa pješačkom i biciklističkom stazom. Mi predlažemo 
da se projektna dokumentacija sa SDP-eom napravi.                                                                                       
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  VILI ROSANDA, IDS-HNS-ISU-HSLS-ZELENI, zahvaljuje se Županu i 
pročelnici Upravnog odjela za financije i proračun na uvodnim izlaganjima, vjeruje  da su  
kako su naveli, jedan itekako investicijski, progresivno jedan socijalno orijentiran 
Proračuna, jer Proračun u koji se planira izdvojiti u narednom periodu više od 
80.000.000,00 kuna u obrazovanje, više od 70.000.000,00 kuna za socijalnu skrb, rekao 
bih da je  Proračun koji vodi  računa i o  najmlađima i o  najstarijima, ali i o  najviše 
potrebitima. Također zaista se nadam kada prođu, hajmo reći, ciklusi ulaganja u 
infrastrukturu, ulaganja u zidove, da će ostati puno više prostora za investicije u  nad 
standarde u školstvu. Zadnji govor kolegice iz HDZ-ea, nisam htio pričati o temi 
decentralizaciji, kako smo se dogovorili na sjednici Odbora, ali moram jednostavno 
otvoriti  te temu. Gledajte koje biste vi sve projekte uveli u tih nekoliko mjeseci samo što 
ste u Županjskoj skupštini. Zamislite ljude koji se tim poslom bave nekoliko godina, 
Župana koji je u drugom mandatu,. Nitko nije rekao da je Istra najbogatija  regija, možda  
najrazvijenija, možda po nekim parametrima bolja od ostalih, uspješna reći ćemo, ali 
Proračun od 220.000.000,00 kuna koji znači da imate otprilike 1000,00 kuna po 
stanovniku za razvoje investicije i ostale programe, ja ne bih  rekao da je puno, nikako ne 
bih nazvao u tim parametrima nekom zaista bogatom regijom. Uspješnom da, ali na taj 
način bogatom regijom ne. 

  Dotaknut ću se i same teme EU fondova, nikada Istra nije razvijala fondove 
zato   jer se našim ljudima samo, hajmo reći, dalo ulaziti u  to, mi smo bili primorani od 
samog početka razno rane projekte, razno razne nad standarde financirati upravo iz EU 
fondova i ovih prethodnih 10-tak, 16-tak godina, reći ću da smo  zaista stvorili jedan 
brand iz toga, jer mi, Istra je uspješna u cijeloj Hrvatskoj upravo po zaista dobroj 
realizaciji projekata iz fondova i moram reći i moram reći ako se obistine ova tu loša 
predviđanja ili najave ministara, falit će na nam, ne samo ti silni novci i projekata, ali falit 
će, hajmo reći, ta energija i ta dodatna vrijednost koja  se stvara kroz cijeli taj   sustav 
povlačenja novaca iz fondova.  

  PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu za klubove vijećnika. Otvara pojedinačnu 
raspravu za koju su se javilo: Boris Rogić, Zvonko Liović, Marija Kadoić  Balaško 

  BORIS ROGIĆ, IDS, kaže da je   na  4. sjednici Skupštine IŽ otprilike prije dva 
mjeseca kada se govorilo o rebalansu Proračuna rekao samo 10 % od onih sredstava 
koja se više uplaćuju u Državni proračun u odnosu što dobivamo natrag da bismo bili 
bogati i sretni. Pošto sam ja skroman povlačim  prijedlog 10 %, ja se slažem samo sa 8 
%. A znate zašto ? Jer više ne uplaćujemo više 800.000.000,00 kuna u Državnu 
proračun nego milijardu. Samo u zadnjih 10 godina i u budućih 10 godina uplaćuje ovih 8 
% od milijarde onda ne bi bila ova brojka, ovo bi sasvim drugačije izgledalo, ne bi bilo 
problema ni sa domovima za starije i nemoćne, ne bi bilo problema niti sa bolnicama, niti 
sa vrtićima itd. A u budućnosti možda svatko od nas bi imao zlatne špine ako se uspje to 
napraviti. 

  PREDSJEDNIK, zahvaljuje vijećniku Borisu Rogići i kaže. «Nemojmo se 
uveseljavati  sa špinama», i daje  riječ vijećniku Zvonku Lioviću. 

  ZVONKO LIOVIĆ, HSLS, poslije prvog čitanja Proračuna i nakon rada u 
nadležnim odborima, konstatira da je Proračun prilično ambiciozan, jako dobar, pokazuje 
velike ambicije, tako da najviše komplimenata gospodinu Županu i pročelnicima. S 
obzirom da je novi  vijećnik kaže da mora priznati da je vrlo ugodno iznenađen sa 
visokom profesionalnošću u obradi i radu svih dijelova svih pročelnika. Kaže da mora 
spomenuti  još jednu star iako je to tako izraženo danu određenu suzdržanost i vjeru da 
su ove procjene s obzirom na najavljivani Zakon o promjeni financiranja jedinica lokalne 
samouprave,  da će ova projekcija koja je postojala, gdje bi Istra trebala izgubiti određeni 
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dio sredstava, ipak biti manje od onoga što smo razgovarali, želim vjerovati da je Vlada 
konstruirala takav prijedlog Zakon, koji će u konačnici uzeti u obzir sam rad, zamašnjak 
gospodarskog rasta cijele Hrvatske, pa tako i u  Istri.  Ja ne kažem da Istri taj zamašnjak 
nosi jači i da defakto će ova projekcija negdje u četvrtom, petom mjesecu pokazati da je 
ovaj dio sredstava koji je projektiran da bi  se na neki način smanjio u Istri, ipak biti manji 
od onih najavljivanih 7.000.000,00 odnosno da će biti negdje oko  nule.  U svakom 
slučaju velike pohvale ovom Proračunu. Izražavam svoje zadovoljstvo i ambicije  da će i 
Proračun za 2019. i 2020. godinu biti još ambiciozniji.  

   MARIJA KADOJIĆ BALAŠKO, IDS, osvrće se na predloženi Proračun IŽ i 
posebno ističe plan razvojnih programa koji je povezan sa  Županijskom razvojn9mm  
strategijom  te je on u 2018.godini je planiran sa 507.000.000,00 kuna što je 38,4 % 
Proračuna. To je zbog radova, investicija na Općoj bolnici, pa taj Proračun u 2019. godini 
pada na 332.000.000,00 kuna,  a 2020. godine na   184.000.000,00 kuna. Prema 
strateškim ciljevima i za Županijske razvojne ciljeve u 2018. godini planira se ulagati u  
visoku kvalitetu života, te u konkurentnost našeg gospodarstva. Trend za 2019.i 2020.je 
isto takav. 

  Ukratko se  osvrće  na prihode od poreza na dohodak koji su u  2018. godini 
planirani u visini od 124.000.000,00 kuna što je na razini od 2016. godine. Međutim, to je 
ipak 10 % više u odnosu na 2017. godinu, a što ukazuje na  porast gospodarskih 
aktivnosti u Istarskoj županiji, na što moramo biti ponosni. I navedenog proizlazi da  svi 
napori koji se ulažu u gospodarski  rast i razvoj daju svoje rezultate i manifestiraju se kroz 
rast poreznih prihoda, a koji se ponovno ulažu e u dalje prosperitet Istarske županije. 
Međutim, smatram da i  dalje trebamo zagovarati decentralizaciju kako  bi se  više 
sredstava moglo ulagati u  poboljšanje infrastrukture Istarske županije, pogotovo 
cestovne, a osim toga i ostalog kao što su školstvo, , zdravstvo, infrastruktura, sport i 
drugi elementi koji su jako bitni za kvalitetniji život u Istarskoj županiji. 

  Što se tiče prijedloga gospođe Tatjane Tomaić, prilično sam upoznata sa 
financiranjem školstva, tako da mogu reći da  sredstva koja dobivamo iz decentraliziranih 
sredstava za financiranje   školstva, ona su stvarno minimalna, zato se i zove minimalni 
standard za financiranje osnovnog i  srednjeg školstva. To su sredstva koja  su dostatna 
za podmirenje materijalnih rashoda školstva i jednog manjeg dijela za investicije, ali taj 
manji dio dostatan je za nabavku nove opreme, a daleko je od dostatnih sredstava za 
ulaganje u energetsku učinkovitost zgrada i u  veće projekte.  

  Što se tiče financiranja obroka djece u  osnovnim školama mislim da gradovi 
nemaju te kapacitete, a s druge strane gradovi su  već prepoznali neke druge oblike 
financiranja u koja ulažu,  a to su predviđeni boravci djece u osnovnim školama što je 
jako bitno za naše roditelje  koji su zaposleni i kojima su djeca zbrinuta u osnovnim 
školama. Dalje se ulaže u pomoćnike u nastavi za djecu s posebnim potrebama, jer  i tu 
gradovi isto tako ulažu  svoja sredstva za korištenje sredstava Europske unije i niz drugih 
manjih značajnih projekata koje  gradovi prepoznaju za škole. A osim toga što se tiče 
marende učenika mislim da gradovi imaju jako dobre socijalne programer, tako da sva 
djeca koja nemaju mogućnosti da im roditelji plaćaju marendu, ja vjerujem  da to radovi 
čine. 

  PREDSJEDNIK zaključuje raspravu i daje riječ Županu IŽ. 

  ŽUPAN IŽ, zahvaljuje na mogućnost da se osvrne na  sve vijećnike koji su dali 
konstruktivne prijedloge odnosno inicijative.  Zahvaljuje se od srca, kreće odostraga, 
Mariji Kadojić Balasko, gospodinu Lioviću, Rogiću, Rosandi, Tatjani Tomaić i  Sandri 
Radolović, svima koji su  sudjelovali u raspravi. Izazovno je biti župan.  
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 Puno dobrih prijedloga, puno dobrih ideja, a vi ste u određenim financijskim 
gabaritima ako želimo sačuvati ono što gore piše, to je sigurnost i stabilnost, da ne 
ugrozimo funkcioniranje likvidnost, solventnost. našeg Proračuna. Molim svih vas ovdje 
imamo zbilja radi o rodnost političkih dresova. Neke prijedloge koje sam ja čuo su 
apsolutnu za temu državnog Proračuna. Dakle, ja sam ovdje čuo neke želje i  vjerujte da 
ovaj Župan takve želje, takvih istih želja može nadopuniti sa slijedećih 98 pa  da imamo 
100 želja.  To govorim zato , jer financije jesnu kake jesu, međutim, ako bilo tko od vas 
može pomoći da pomogne. Ja sam prošli tjedan razgovarao sa  i isto tako ići ću prema 
Vladi Republike Hrvatske sa 350.000.000,00 kuna amandmana. Međutim, ako netko 
može pomoći sa amandmanom za Sveučilište, za prehranu, za  što god na ovome svijetu, 
vjerujte ovaj čovjek ovdje neće biti ljubomoran, tkogod jednu kunu donese u Istru, nego 
zahvalan da možemo vratiti dio sredstava u našu Županiju. Naime, činjenica je, evo, 
sada idemo konkretno na prijedlog gospođe Tomaić s kojom se apsolutno slažem i oko 
Sveučilišta. Razgovarati ćemo oko amandmana i oko 200.000,00 kuna. Nije  problem da 
mi razgovaramo, međutim, čudesa sa 200.000,00 kuna nećemo. Niti bježimo od toga da 
razgovaramo o besplatnom obroku,  ne, dapače, to već radimo, to je već tema i to  toplog 
obroka sa našim namirnicama. Zato i  pred godinu dana  upravo ovdje lag  Srednje Istre 
u koordinacije a AZRRI-jem, sa mnogim gradovima koji su se uključili u to  već je krenulo 
iz  europskih sredstava preko lagova, preko lagura implementirati to u školi apsolutno. 
Isto tako mi kao Županija nositelji smo projekta za svu onu djecu koja imaju osjetljivu 
socijalnu situaciju, ne djeca, nego  roditelji njihovi, ali zato mi provodimo zajedno sa 
Ministarstvom jedan takav projekt. U bilo koje takve hoćemo se uključivati. I kao što je i 
gospođa Balaško rekla, dakle, sa gradovima radimo inicijative da sve više naših učenika 
dobije topli obrok, ali i  sa našim autohtonim namirnicama. Naravno, da je tu velik 
problem koji sam upozoravao i  gospođu Galić, ministricu Zakona o javnoj nabavi itd. da 
ne idem u detalje. Ali, mislim da isto tako treba naglasiti i reći i reći gospođi Radolović da 
se slažem sa oba dvije teme koje je rekla. Slažem se i sa pitanjem darovnica i to ćemo 
itekako ozbiljno promotriti. Međutim, znam koja su prioritetna područja. A vezano za 
pitanje EU  fondova ja mislim da je to top pitanje trenutno u Hrvatskoj i zato sam ja 
povukao na prošlom Izvršnom odboru  Hrvatske zajednica županija inicijativu  da 
Hrvatska zajednica županija bude partner Vladi Republike Hrvatske pri kreiranju 
operativnog programa 2020-2027. 2013., 2014. godine kada se pisao tadašnji operativni 
program, bila su druga vremena,, htjeli smo čim prije ući u Europsku uniju, željeli smo čim 
prije to ispregovarati, potpisati i poglavlja zaključiti i m nažalost nismo dobro se pripremili 
za sve ono što od 1.07. 2013. do današnje dana, a kako vidimo ako nas i nadalje očekuje. 
Međutim, sada ne možemo «imati» skužu da nemamo   vremena, Ne! Imamo vremena i 
ja zagovaram decentralizaciju EU fondova i drago mi je da su to kolege prihvatile, ostali  
drugi župani i da sa tim prijedlogom mi idemo prema Vladi Republike Hrvatske i 
8,017,2017. godine to će sigurno biti i tema u Šibeniku na skupštini, odnosno na 
zajedničkom sastanku sa Vladom republike Hrvatske na način da svaka županija pet, 
šest svojih prioriteta projekata prepozna, da onda mi kao županije idemo prema 
gradovima, gradovi prema  županiji, županije prema Vladi, onda imamo zajedničke 
projekte, država ima svoje zajedničke projekte za državu, ali spremni smo i  svoje ljude 
dati koji će zajedno s a Vladom pisati operativne programe. I onda ćemo sagledati 
defakto sve one stupove kako to rade i ostale države i onda ustvari svi skupa pišemo 
jedan kvalitetan operativni program. Ja se nadam a jedna tava inicijativa, kao što je 
prošla na Izvršnom odboru Hrvatske zajednice županija, hoće i prema resornoj ministrici, 
odnosno prema Vladi, ako bismo onda iskoristili pametno ove dvije godine koje su ispred 
nas da napišemo nešto kvalitetno, da nemamo problema sutra onih kojih imamo dana, a 
to je da smo sami sebi stavili nekakve zgambete u smislu operacionalizacije nakon  što 
smo aplicirali fondove u smislu iscrpljivanja resursa, realokacija koje moramo raditi u 
smislu  refinanciranja određene društvene infrastrukture onoga što danas nažalost 
imamo.  Dakle, u jednom takvom smislu ja sam siguran da ima puno onih ideja, projekata 
i programa koji  već sada su u našoj projekciji Proračuna da bismo ih moli rasteretiti taj 
dio Proračuna sa drugim izvorima financiranja i naravno osigurati prosto za neke nove 
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ideje, projekte, koji su spremni popit toplog obroka, poput jačeg financiranja Sveučilišta, 
biciklističkih staza ili svega  što je ovdje navedeno, čime se ja kao  Župan apsolutno 
slažem., no, svjestan sam financija koje nam stoje na raspolaganju. 

  PREDSJEDNIK, zaključuje spravu i predlaže donošenje Zaključka  koji glasi 

     Z A K L J U Č A K 

o prihvaćanju Proračuna Istarske županije za 2018. godinu u 1. čitanju 

1. Prihvaća se Proračun Istarske županije za 2018. godinu u 1. čitanju. 
2. Rok za podnošenje amandmana na Proračun Istarske županije za 

2018. godinu je 4.012.2017. godine, a amandmani se dostavljaju 
Stručnoj službi Skupštine Istarske županije 

3. Zadužuje se predlagatelj  akta da Proračun Istarske županije za 2018. 
godinu u konačnom prijedlogu dostavi Skupštini Istarske županije u 2. 
čitanje. 

4. Ovaj akt stupa na snagu danom donošenja i objavljuje se u Službenim 
novinama IŽ,  kao i uvijek. 

Daje ovaj Zaključak na glasanje,  te nakon glasanja utvrđuje da je 
Skupština jednoglasno donijela 

    Z A K L J U Č AK 

 o prihvaćanju Proračuna Istarske županije za 2018. godinu u 1. čitanju 

1. Prihvaća se Proračun Istarske županije za 2018. godinu u 1.čitanju. 
2. Rok za podnošenje amandmana na Proračun Istarske županije za 

2018. godinu je 4.012.2017. godine, a amandmani se dostavljaju 
Stručnoj službi Skupštine Istarske županije  

3. Zadužuje se predlagatelj  akta da Proračun Istarske županije za 2018. 
godinu u konačnom prijedlogu dostavi Skupštini Istarske županije u 2. 
čitanje.  

4. Ovaj akt stupa na snagu danom donošenja i objavljuje se u Službenim 
novinama  

 AD – 5 Prijedlog Odluke o drugim izmjenama i dopunama Program      
javnih potreba u kulturi za 2017. godinu 

  Predlagatelj za ovu točku dnevnog reda je Župan Istarske županije Valter 
Flego, za koju nije bilo potrebno uvodno obrazloženje. 

  U raspravi je sudjelovala Sandra Radolović.  

  SANDRA RADOLOVIĆ, SDP, naglašava da iz akta vidi da nije moguće 
zadovoljiti svačije potrebe i kaže da  možda nema baš veze  sa svakim dijelom što je 
predloženo, ali da je  zamijetila sa preraspodjelom stavki, pa upućuje dobronamjernu 
kritiku, da postoji cijeli niz županijskih agencija, primjerice IDA, koja po njenom mišljenju 
je najrazvijenija agencija u cijeloj Hrvatskoj i može biti primjer svim ostalim razvojnim 
agencijama u Hrvatskoj, samoodrživa je, ne financiraju se plaće iz Županijskog 
proračuna. Za Istarsku kulturnu agencija, morala je guglati korak po korak, jer nije 
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upoznata sa njenim rado, ne zna da li se daje   izvještaj o radu te agencija Županijskoj 
skupštinu, pa čisto dobronamjerna kritika da bi možda ta agencija trebala malo  više 
poraditi na svojoj vidljivosti, kao neke druge županijske  agencije poput IDA, AZRRIJA i 
ostale. 

  Pošto se više nitko nije javio za raspravu PREDSJEDNIK zaključuje raspravu i 
daje na glasanje  Prijedlog Odluke o drugim izmjenama i dopunama Program javnih 
potreba u kulturi za 2017. godinu, te nakon glasanja utvrđuje  da je  Skupština 
jednoglasno donijela 

     O D L U K U 

o drugim izmjenama i dopunama Programa  javnih potreba u kulturi za 2017. 
godinu  

 AD – 6 Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na prijedlog   
   Drugih izmjena i dopuna Financijskog plana Županijske      
uprave za ceste Istarske županije za 2017. godinu 

 AD – 7 Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na prijedlog   
    Financijskog Plana Županijske uprave za ceste Istarske       
županije za 2018. godinu 

  Predlagatelj za ovu točku dnevnog reda je Župan Istarske županije Valter 
Flego. 

  Predlaže  da se ove dvije točke objedine u raspravi,   odvojeno će se glasati, 
sa čime se Skupština suglasila i da nije potrebno dodatno uvodno obrazloženje za ove 
dvije točke dnevnog reda. 

  Otvara  raspravu za klubove vijećnika, za koju se javila  Sandra Radolović, 
Klub vijećnika SDP-HSU-HSS. –SDSS-IL.  

 .  SANDRA RDOLOVIĆ, naglašava da je bila jedina vijećnica koja je 
komentirala i prošle Izmjene i dopune financijskog plana ŽUCA. Ono što nju zabrinjava je 
obično sve agencije, firme, što je u materijalima, se hvale svojim radom, pa je zabrinjava 
Zaključak samog ŽUC-a gdje sami kažu da zbog   nedostatnih financijskih sredstava 
uopće ih brine kako će ići  daljnje održavanje i građenje naših cesta. I ja  stvarno pričam 
svima, kao što je Župan  prije rekao svi smo tu da si pomognemo da se nešto promjeni u 
odnosu na to, stvarno ŽUC ima, ako sam dobro pročitala, 250 kilometara cesta koje mora 
održavati. Ono što meni iskreno fali u tom financijskom planu ja bih voljela, ako je 
moguće, da mi to dobijemo malo detaljnije. Pitala sam i prošli put tko i kako utvrđuje 
prioritete. Tamo se cijelo vrijeme govori, a kada se stavljaju nekakve stavke prioritetno je 
već utvrđeno. Meni iskreno malo fali u tom financijskom planu, ne znam,  primjerice 
otvorena Pazinska cesta, odvodnja, drago mi je da je tamo SDP-e na vlasti,  meni je 
drago da smo dobili te novce, ali mene konkretno zanima zašto nije dobila Fažana ili 
Vižinada za rotor koji je ne znam očekivala već  sto puta. Jedino bih molila ako mi 
možemo dobiti kod ukidanja nekih stavki, kod dodavanja nekih stavki, malo detaljnije 
obrazloženje zašto je neki projektu ušao u financijski plan, a zašto neki drugi ne.  

  PREDSJEDNIK, utvrđuje  da se više nitko od vijećnika ne javlja za  raspravu, 
pa daje riječ  ravnatelju  ŽUC.-a, gospodinu  Robi Zgrabliću, da  odgovori na postavljena 
pitanja. 



31 

 

  ROBI ZGRABLIĆ, naglašava da prioritete građenja i održavanja cesta se 
određuje na način prema značaju ceste, koji je broj prometa. ŽUC dobiva posao prema 
kriterijima. Znači, ceste sa  01,2,3,4 i 5 ocjene. To su ceste od obične do loše. Na osnovu 
tih kriterija se određuje prioritet. Nakon toga se određuje prioritet  na osnovu čega 
možemo dobiti neke novce. Na osnovu kandidiranja za nacionalni program sigurnosti  
prometa. Ako možemo i neke novce dobiti onda kandidiramo te projekte i ti projekti ulaze 
u naše planove. Konkretno ovo što ste vi pitali zašto je Fažana došla s tim novcima zbog 
toga što je na samoj toj cesti, to je najniži dio, najniži dio ceste i kompletno klizno 
područje Fažane je plivalo na toj cesti. Imali smo uviđaj  cestovne inspekcije koja u 
svojem prijedlogu rekla da se taj dio ceste mora sanirati zajedno sa Općinom Fažana. 
Zbog toga smo mi ušli sa sredstvima od 600.000,00 kuna što se tiče asfalta i svega 
ostalog, a Fažana je ušla  sa svojim dijelom sredstava gdje mora riješiti potpunu odvodnu, 
jer je odvodnja u naseljima u skladu sa planom u nadležnosti lokalne samouprave. 

  Isto tako prioriteti se određuju ako neka općina ili grad želi u svoje naselju 
renovirati dio komunalne infrastrukture- Mi jednostavno taj grad moramo pratiti, jer oni idu 
u jednu polovicu ceste, recimo, a mi ćemo pustiti drugu polovicu da bude uništena, bez 
da je asfalt ne identičan i zbog toga ulazimo zajedno sa lokalnom samoupravom u taj 
projekt. Oni lijevu polovicu, mi  desnu polovicu ceste asfaltiramo i tako zajedno 
usklađujemo programe, sredstva i napravimo što više možemo. 

 Još jednom, ono što ste rekli, mi od 2003. godine Županijska uprava, kao i sve 
Županijske uprav e u  cijeloj Hrvatskoj, nije dobila povećanje nikakvih  sredstava. I tu smo 
praktički na sredstvima iz 2003. godine. Imali smo neka povećanja iz prodaje viška vozila. 
Stalno smo na jednom kontaktu i prema Ministarstvu i prema Hrvatskim cestama da  se 
taj problem mora riješiti,  jer 20.000  cesta u cijeloj Hrvatskoj su županijske i lokalne ceste 
i većina poro0meta se odvija preko  tih cesta, a jednostavno one su u ti prihodovnim 
planovima zanemarene. Mi smo jedno vrijeme do 2013. godine dobivali i dio sredstva iz 
benzina, koja su se raspoređivala onda po županijskim upravama, ali od 2013. godine ta 
sredstva više ne dobivamo. Zbog toga smo rekli da je sve teže i teže moći održavati 
jedan standard koji smo imali za održavati konstantno iz godinu u godinu.   

  PREDSJEDNIK, kaže da svi dijelimo zabrinutost za  takvo stanje i da je 
stvarno jako teško, kao što je  rekla i  Sandra Radolović, sa  tim malim novcima održavati 
toliko enormne kilometra cesta.  

  ŽUPAN IŽ, naglašava da voli sa vijećnicima podijeliti, što misli da je to i 
dužnost Župana,  da znate sve aktivnosti vezane za određena područja koje je kao 
Župan učinio, a upravu  su na tragu  što su rekli Predsjednik , ravnatelj ŽUC-a i vijećnica 
Sandra Radolović. 2014. godine  ondašnja Vlada je ovlastila taj dio sredstava o kojima je 
ravnatelj pričao, parafiskalnim nametom i u sklopu smanjivanja parafiskalnih nameta e do 
sredstava, 0,1 kuna po liti trošarine preusmjeren na one koji su onda bili na uzdisaju, to 
su Hrvatske  autoceste, odnosno malo se odebljalo financiranje autocesta nauštrb 
županijskih cesta. Naravno, da se ne možemo igrati sa time i da ne možemo samo 
povećavati opterećenje ni na gorivo, ni prilikom registracije, jer nažalost  dešava nam se, 
što sam i upozorio resorno Ministarstvo da mnogi, posebice prijevoznici, nažalost, 
registriraju svoja vozila u Sloveniji. I ne treba bježati od toga, treba iskreno pričati. Dakle, 
trebamo biti konkurentni, a ne previše opterećivati, posebice obrtnike i gospodarstvo sa 
nametima. Međutim, mi ovdje ne pričamo o parafiskalnim nametu, nego mi pričamo o 
namjenskim sredstvima za održavanje cesta. Politikanstvo i floskule su jedno, a 
konkretno održavanje je nešto drugo. I zato sam dao inicijativu da se to vrati, da se vrati 
županijskim cestama, jer vjerujte da postaje upitna sigurnost prometa po našim cestama 
ukoliko taj trend smanjivanja prihoda i dalje bude  bio prisutan. Dakle, ja  to jesam učinio i 
sasvim sigurno biti će jedna zanimljiva rasprava, prvenstveno prema Ministarstvu mora, 
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infrastrukture i ostalog,  koje je zaduženo za konačan prijedlog novog zakona, kako bi se 
moglo povećati financiranje županijskih uprava za ceste. Ono što isto tako trebamo znati, 
početno razmišljanje Ministarstva ide za time da se vidi koje su županijske uprave za 
ceste ispod crte, odnosno ispod prosjeka, kako bi se onda njima pomoglo. Prevedeno na 
hrvatski mislim da smo mi peti kada pričamo o prihodu po kilometru županijske ceste. 
Imamo 21 županiju, što znači da prijedlog sa kojim  se ja osobno se nikako ne slažem, ali 
i mnogi kolege župani se ne slažu sa time, prijedlog bi išao za time da se formira jedan  
fond, nazovimo ga, solidarnosti ili izravnanja, kako resorno Ministarstvo kaže, kako  bi se 
Ličko-Senjska, Virovitičko-požeškoj, Požeško-Slavonskoj, Sisačko-moslavačkoj ili nekim 
drugim županijama koje su ispod crte, ispod tog fonda pomogne. To je nešto sa čime se, 
naravno, ne slažemo, ali vidim da su vrlo ozbiljno uzeli u razmatranje inicijativu da se 
vrate ona sredstva koja su oduzeta 2013. godine i da se proglase ne parafiskalnim 
nametom.   

  PREDSJEDNIK,  utvrđuje da je zaključena rasprava, pa daje na glasanje 
točku AD-6, a zatim točku AD-7, te nakon glasanja utvrđuje da je Skupština jednoglasno 
donijela pod 

  AD – 6  

    Z A K L J U Č A K 

o davanju suglasnosti na prijedlog Drugih izmjena i dopuna Financijskog plana 
Županijske  uprave za ceste Istarske županije za 2017. godinu 

  AD – 7 

    Z A K L J U Č A K 

 o davanju suglasnosti na prijedlog Financijskog Plana Županijske uprave za ceste 
Istarske   županije za 2018. godinu 

 AD - 8 

a. Prijedlog Rješenja o razrješenju i izboru člana/ice Komisije za pitanja i 
zaštitu prava autohtone talijanske nacionalne zajednice 

b. Prijedlog Rješenja o razrješenju i izboru članice Odbora za statut, 
poslovnik i lokalnu i područnu (regionalnu) samoupravu 

c. Prijedlog Rješenja o razrješenju i izboru potpredsjednice Odbora za 
financije i proračun 

  

 Predlagatelj za ovu točku dnevnog reda je Komisija za izbor i imenovanje 

 Ad- 8 a. Prijedlog Rješenja o razrješenju i izboru člana/ice Komisije za pitanja i 
zaštitu prava autohtone talijanske nacionalne zajednice. Predlaže se razrješenje 
dosadašnjeg vijećnika Furio Radina i imenovanje vijećnice kojeg je zamijenila 
Eliana Barbo   

  Ad-8 b. Prijedlog Rješenja o razrješenju i izboru članice Odbora za statut, 
poslovnik i lokalnu i područnu (regionalnu) samoupravu, predlaže se razrješenje dosadašnje 
članice Monike Udovičić i imenovanje nove članice Iliriane Croata Medur. 
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 AD.8 c. Prijedlog Rješenja o razrješenju i izboru potpredsjednice Odbora za 
financije i proračun, predlaže se razrješenje dosadašnje članice Monike Udovičić i 
imenovane za člana i za potpredsjednika vijećnika Aleksa Vale.  

  

 Pošto se nitko nije javo za raspravu PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i odvojeno 
daje na glasanje točke Ad-8 a.,b. i c., te nakon glasanja utvrđuje da je Skupština jednoglasno  
donijela pod 

 AD.8 a. 

     R J E Š E N J E  

 

o razrješenju i izboru člana/ice Komisije za pitanja i zaštitu prava autohtone talijanske 
nacionalne zajednice 

 

 Razrješuje se dosadašnji vijećnik Furio Radin i imenuje vijećnica koja ga je 
zamjenila  Eliana Barbo 

 Ad.8.b. 

    R J E Š E N J E 
 

o razrješenju i izboru članice Odbora za statut, poslovnik i lokalnu i područnu 
(regionalnu) samoupravu 

 Razrješuje se dosadašnja članica Monika Udovičić i imenuje  nova članica 
Iliriana Croata Medur.  

 AD.8 c. 

     R J E Š E N J E 

 

o razrješenju i izboru potpredsjednice/ka Odbora za financije i proračun 

  Razrješuje se  dosadašnja članica Monika Udovičić i imenuje za člana i za 
potpredsjednika vijećnik Aleksa Vale.  

 

 AD  9 Prijedlog Rješenja o imenovanju sudaca porotnika    
 Županijskog  suda u Puli 

   

 Predlagatelj za ovu točku dnevnog reda je Komisija za izbor i imenovanje. 
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 Pošto se nitko nije javio za raspravu PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i daje na 
glasanje Prijedlog Rješenja o imenovanju sudaca porotnika Županijskog  suda u Puli, te 
nakon glasanja utvrđuje da je Skupština jednoglasno donijela 

 

     R J E Š E N J E 

o imenovanju  sudaca porotnika Županijskog suda u Puli 

I. 

Za suce porotnike Županijskog suda u Puli imenuju se: 

 
1. CLAUDIO VLACCI 
2. DRAGICA MULIĆ  
3. DRAGAN ZUBER 
4. LJUBICA SUBOTIĆ 
5. ZLATKO ŠIMONOVIĆ 
6. ELVIA ROJNIĆ 
7. STANKA BURŠIĆ 
8. VERA RADOŠEVIĆ 
9. SONJA LOVREČIĆ 
10. SNJEŽANA ČERNJAK 

 
 

II. 
Ovo Rješenje stupa na snagu danom objave u „Službenim novinama Istarske 
županije“. 

 

 Ovime je dnevni red iscrpljen i Predsjednik zaključuje 7. sjednicu Skupštine Istarske 
županije. 

 Sjednica je zaključena u 13,40 sati. 
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